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ACTA DE SESSIÓ DEL PLE DE L'AJUNTAMENT
04 / 2024

ASSISTENTS

Alcalde–president:
JORDAN FARNÓS, JORDI

Regidors i regidores:
ABELLÓ GINER, MARGARITA
ARNAU CASTRO, SERGI
BEL ALEMANY, LLUÍS
BEL GUERRERO, MARIA DOLORS
BEL HOMEDES, JAUME
BONFILL MORENO, JOAN CARLES
CABALLÉ TUDÓ, MARIA PILAR
CARDONA IBAÑEZ, YOLANDA
GRAU FERRER, VÍCTOR
LLEIXÀ FORTUÑO, MAR
OLOGARAY ARASA, ÒSCAR
PEDRET PIJOAN, ROGER
REHUES GRAU, ANNA
RIPOLL CASTELLÓ, MÒNICA
ROIGÉ PEDROLA, MERITXELL
RUPÉREZ MONREAL, SÒNIA
SOROLLA DURÁN, JORDI
TOMÀS AUDÍ, DOMINGO
VALLESPÍ CERVETO, JOSÉ FRANCISCO
VIÑA ARIÑO, MARIA JESÚS

Secretari accidental:
GARCIA EGEA, MANUEL

Tortosa, essent les divuit hores del dia cinc de febrer
de dos mil vint-i-quatre, prèvia convocatòria girada a
l'efecte,  es  reuneixen  en  primera  convocatòria  al
Saló  de  Sessions  de  la  casa  consistorial,  els
membres de l'Excel·lentíssim Ajuntament de Tortosa
que al marge es relacionen, a l’objecte de realitzar
sessió ordinària sota el següent

ORDRE DEL DIA

I. PART RESOLUTIVA

SECRETARIA

01 – Aprovació, si s'escau, de les següents actes:

- Ordinària 27/2023, de 04 de desembre.
- Extraordinària i urgent 28/2023, de 15 de desembre.
- Extraordinària i urgent 29/2023, de 29 de desembre.

PROPOSTES GRUPS MUNICIPALS

02  – Proposta del grup municipal Candidatura d’Unitat Popular Tortosa–Alternativa Municipalista (CUP-
AMUNT) per a la modificació puntual del POUM dels terrenys del nou hospital.

II. PART NO RESOLUTIVA

03 – Dació de compte dels extractes dels acords adoptats per la Junta de Govern Local i  resolucions
d’Alcaldia:
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a) Extractes Junta de Govern Local:

- 80/2023, de 27/12/2023 – ordinària.
- 01/2024, de 02/01/2024 – ordinària.
- 02/2024, de 08/01/2024 – ordinària.
- 03/2024, de 15/01/2024 – ordinària.

b) Resolucions de l’Alcaldia:

- De la 4016/2023 a la 4557/2023.

04 – Informes de l’Alcaldia.

05 – Control dels òrgans de la corporació:

a) Mocions.
b) Precs.
c) Preguntes.

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

«Molt bona tarde a tothom, regidors i regidores i a la gent que mos està escoltant. Estem avui a dia 5 de
febrer de 2024 i, per tant, al ple ordinari del mes de febrer.»

*-*-*

El president declara oberta la sessió i procedeix a tractar els punts inclosos a l'ordre del dia:

I. PART RESOLUTIVA

SECRETARIA

01 - APROVAR, SI S'ESCAU, LES SEGÜENTS ACTES:

• ORDINÀRIA 27/2023, DE 04 DE DESEMBRE.
• EXTRAORDINÀRIA I URGENT 28/2023, DE 15 DE DESEMBRE.
• EXTRAORDINÀRIA I URGENT 29/2023, DE 29 DE DESEMBRE.

*-*-*

El consistori,  per unanimitat de tots els membres presents a la sessió,  acorda aprovar-les i  ordenar la
transcripció al llibre d’actes.

PROPOSTES GRUPS MUNICIPALS

02  –  PROPOSTA  DEL  GRUP  MUNICIPAL  CANDIDATURA  D’UNITAT  POPULAR  TORTOSA–ALTERNATIVA
MUNICIPALISTA  (CUP-AMUNT)  PER A  LA  MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL POUM DELS TERRENYS DEL NOU
HOSPITAL.

Se sotmet  a debat  del  Ple  la  següent  proposta  subscrita  pel  Grup Municipal  de  Candidatura d’Unitat
Popular Tortosa–Alternativa Municipalista:

«Els terrenys adquirits per l’Ajuntament a l’Av. Ports de Tortosa-Beseit per la construcció  del nou hospital
de les Terres de l’Ebre, es troben en situació de zona de flux preferent, segons s’estableix al  Sistema
Nacional de Cartografia de Zones Inundables i, segons el POUM, Pla d’Ordenació Urbanística Municipal,
classificats com a Sòl Urbanitzable Delimitat.
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Als efectes de garantir que els terrenys siguin aptes per la construcció del nou hospital situat en zona de
flux preferent i adquireixin la condició de Sòl Urbà, és necessari que per part de l’Ajuntament es realitzin els
tràmits de la seva competència, el document tècnic que ha de permetre la seva construcció en el zona de
flux preferent i la modificació puntual del POUM perquè assoleixin la condició de Sòl Urbà. Un cop finalitzats
i aprovats aquests documents es pot tramitar la seva cessió a la Generalitat de Catalunya perquè pugui
iniciar la redacció del projecte i la seva construcció.

En relació amb del document tècnic perquè a la ciutat de Tortosa se li apliqui el previst a l’article 9 quater
del Reglament del Domini Públic Hidràulic que ha de permetre que es puguin realitzar noves edificacions
incloses en zones de flux preferent, l’Ajuntament ha dut a terme la seva contractació. Aquest document, un
cop finalitzada la seva redacció, s’ha de sotmetre a la seva tramitació fins l’aprovació definitiva per part del
Departament de Política Territorial de la Generalitat, que podria ser efectiva a finals del mes de setembre-
octubre de l’any 2024.

Així mateix, l’Ajuntament, ha de redactar i tramitar la modificació puntual del Pla d’Ordenació Urbanística
Municipal, el POUM, perquè els terrenys on s’ha de construir l’hospital assoleixin la condició de sòl urbà i,
en  conseqüència,  siguin  aptes  per  la  seva edificació.  I  poder  d’aquesta  manera  fer-ne  la  cessió  a  la
Generalitat, perquè pugui  iniciar els tràmits de redacció del projecte. El termini aproximat de redacció del
document  tècnic  de  modificació  puntual  del  POUM  i  la  seva  tramitació  fins  l’aprovació  definitiva  pot
suposar un termini de 7-8 mesos aproximadament.

Els terminis de redacció i tramitació dels documents exposats, ens porten a meitat de l’any 2025, i fins
aleshores l’Ajuntament  no podrà  formalitzar  la  cessió dels  terrenys a la  Generalitat  en les  condicions
requerides per la seva edificació, el que podria bloquejar la tramitació de la redacció del projecte per part
del Departament de Salut de la Generalitat dintre de l’exercici 2024. Per poder-los reduir, la modificació
puntual  del  POUM  de  l’àmbit  on  s’emplacen  els  terrenys  del  nou  hospital,  podria  ser  contractada
d’immediat, i un cop redactada, fer-ne la seva tramitació simultània amb el document tècnic relatiu a la
zona de flux preferent.

Per tots els motius exposats, des de la CUP Tortosa proposa al ple municipal de Tortosa:

1–  L’inici immediat de la contractació de la modificació puntual del POUM, Pla  d’Ordenació Urbanística
Municipal, dels terrenys on s’ha de situar el futur nou hospital de les Terres de l’Ebre, i es procedeixi a la
seva tramitació conjunta, d’acord amb el previst a l’art. 85.9 de la Llei d’Urbanisme, amb el document
tècnic en redacció relatiu a la situació excepcional de Tortosa en la zona de flux preferent, encarregat a
l’arquitecte Sebastià Jornet.

2– Informar de l’acord a la Plataforma “Per un Nou hospital de les Terres de l’Ebre”.»

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

«I passem a l'apartat de propostes dels grups municipals. En este cas, la proposta del grup municipal de la
Candidatura  d'Unitat  Popular  de  Tortosa  -  Alternativa  Municipalista  (CUP-AMUNT)  per  a  la  modificació
puntual  del  POUM dels terrenys del  nou hospital.  Abans d'iniciar  el  debat,  dir-los que els  tècnics han
informat fa hores que estan intentant que els senyals funcionin, i no funcionen, i, per tant, controlarem des
d'aquí, tot i que a les pantalles no es veu. I, per tant, té la paraula per iniciar el debat, el proposant, el
senyor Sergi Arnau.”

Intervenció del Sr. Arnau

“Gràcies, senyor alcalde. Bé, com bé comentava, presentem una moció per a la modificació puntual del
POUM dels terrenys on ha d'ubicar-se el nou hospital. Es tracta d'uns terrenys adquirits per l'Ajuntament a
l'avinguda dels Ports de Tortosa-Beseit per a la construcció del nou hospital de les Terres de l'Ebre, que es
troben en una situació de zona de flux preferent, segons s’estableix al Sistema Nacional de Cartografia de
Zones Inundables i segons el Pla d'Ordenació Urbanística Municipal, classificats com a sòl urbanitzable
delimitat. Als efectes de garantir que els terrenys siguin aptes per a la construcció del nou hospital, situat
en zona de flux preferent i adquireixin la condició de sòl urbà, és necessari que per part de l'Ajuntament es
realitzin els tràmits de la seua competència, el document tècnic que ha de permetre la seua construcció en
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la zona de flux preferent i la modificació puntual del POUM perquè assoleixi la condició de sòl urbà. Un cop
finalitzats i aprovats estòs documents, es pot tramitar la seua cessió a la Generalitat de Catalunya perquè
pugui iniciar la redacció del projecte i la seua construcció.

Amb relació al document tècnic perquè la ciutat de Tortosa se li apliqui el previst a l'article 9 quater e) del
Reglament del domini públic hidràulic, que ha de permetre que es puguen realitzar noves edificacions
incloses en zones de flux preferent, l'Ajuntament ha dut a terme la seua contractació. Este document, un
cop finalitzada la seua redacció, s'ha de sotmetre a la seua tramitació fins a l'aprovació definitiva per part
del  Departament  de Política  Territorial  de  la  Generalitat,  que podria  ser  efectiva  a  finals  del  mes  de
setembre o octubre de l'any 2024. Així mateix, l'Ajuntament ha de redactar i tramitar la modificació puntual
del Pla d'Ordenació Urbanística Municipal perquè els terrenys on s'ha de construir l'hospital assoleixin la
condició de sòl urbà i, en conseqüència, siguen aptes per a la seua edificació i poder, d'esta manera, fer-ne
la cessió a la Generalitat perquè pugui iniciar els tràmits de redacció del projecte. El termini aproximat de
redacció del  document tècnic  de modificació puntual  del  POUM i  la  seua tramitació fins a l'aprovació
definitiva pot suposar un termini de 7 o 8 mesos aproximadament. Els terminis de redacció i tramitació
dels documents  exposats  ens porten a la  meitat  de l'any  2025, fins  aleshores l'Ajuntament  no podrà
formalitzar la cessió dels terrenys a la Generalitat en les condicions requerides per a la seua edificació, el
que podria bloquejar la tramitació de la redacció del projecte per part del Departament de Salut de la
Generalitat dins de l'exercici 2024. Per tal de poder reduir els terminis, la modificació puntual del POUM de
l'àmbit on s'emplacen els terrenys del nou hospital podria ser contractada d’immediat i un cop redactada,
fer-ne la seua tramitació simultània amb el document tècnic relatiu a la zona de flux preferent.

Pels  motius  exposats  des de  la  CUP Tortosa  proposem  al  Ple,  per  una  banda,  l'inici  immediat  de  la
contractació de la modificació puntual del POUM, Pla d'ordenació urbanístic municipal, dels terrenys on
s'ha de situar el futur nou hospital de les Terres de l'Ebre, i es procedeixi a la seua tramitació conjunta
d'acord amb el previst a l'article 85.9 de la Llei d'urbanisme, amb el document tècnic relatiu a la situació
excepcional de Tortosa en la zona de flux preferent, encarregat a l'arquitecte Sebastià Jornet i, per altra
banda, que s'informi de l'acord a la Plataforma per un nou hospital de les Terres de l'Ebre.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Moltes gràcies, senyor Arnau. Aprofito per saludar també els membres de la Plataforma pel nou hospital
que estan aquí presents al plenari. I ara té la paraula la senyora Mar Lleixà, en representació del grup
municipal d'Esquerra Republicana.”

Intervenció de la Sra. Lleixà

“Gràcies. Bona tarda, alcalde, regidores, regidors, membres de la plataforma que ens acompanyeu. Com
tots els presents saben, la construcció del nou hospital de les Terres de l'Ebre és una prioritat d'este govern
municipal i, per tant, farem tot el que estigui a les nostres mans per accelerar que este projecte sigui una
realitat i que el nou hospital de les Terres de l'Ebre estigui ubicat a Tortosa. Tots sabem que els terrenys
adquirits en l'anterior mandat per part de l'Ajuntament a l'avinguda Ports de Tortosa-Beseit es troben en
situació de zona de flux preferent i, segons el POUM, classificats com a sòl urbanitzable delimitat. Des del
minut 0, este govern municipal està compromès i ha iniciat els tràmits per demanar l'aplicació al municipi
del  règim Especial  regulat  per  l'article  9  quater  e)  del  Reglament  de domini  hidràulic,  que permetria
desafectar la trama urbana en termes d’inundabilitat i poder desencallar este i altres projectes importants
per a la ciutat. Actualment,  està encarregada la redacció de l'informe justificatiu per sol·licitar el règim
especial i la previsió del lliurament és en breu. L'estudi és per a tot l'àmbit municipal, com estableix la
modificació del  reglament de flux preferent  que regula el  domini  públic  hidràulic  l'informe s'enviarà al
departament competent de la Generalitat que el remetrà a la Confederació Hidrogràfica de l'Ebre i també a
l'Agència Catalana de l'Aigua, que hauran de fer els seus informes i, si  són favorables, es reconeixerà
l'excepcionalitat i es concedirà el règim especial del municipi en matèria d'inundabilitat en el termini màxim
de tres mesos. A part, ens hem trobat que hi ha una part de la finca registral, aproximadament un 25 %,
que encara no és propietat de l'Ajuntament, però que s'està treballant per adquirir-la com més aviat millor.
Paral·lelament, cal redactar la modificació puntual del POUM al sector Camí de Roquetes per ajustar el pla
a  les  noves  necessitats,  és  a  dir,  qualificar  els  terrenys  d'equipament  sanitari,  ja  que  ara  són  d'ús
residencial. Hi havia un decret d'incoació d'inici dels treballs de modificació amb data 6 de maig del 2022,
però no s'havia fet res. La modificació puntual del POUM a l'àmbit del Pla Parcial Sector Camí de Roquetes
fa referència a l'augment  de la  reserva  dels  sistemes  d'equipament  comunitaris  per  implantar  el  nou
hospital  de  les  Terres  de  l'Ebre.  Es  pot  anar  redactant  per  part  dels  serveis  tècnics  municipals  de
l'Ajuntament de Tortosa i pot ser simultània a la resta dels tràmits pendents de fer, com són la desafecció
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de la zona inundable i l'adquisició dels terrenys que manca per adquirir perquè tota la finca registral sigui
propietat de l'Ajuntament. L'aprovació definitiva de la modificació puntual és necessària per fer efectiva la
cessió  dels  terrenys  al  Departament  de  Salut  de  la  Generalitat.  Com  ja  hem  manifestat,  el  nostre
compromís és fer una realitat el futur hospital de les Terres de l'Ebre i el primer que cal fer és tenir-ho tot,
tot a punt i en ordre, per poder cedir els terrenys al Departament de Salut i fer-ho com més aviat millor. Per
tant, votarem a favor de la proposta per anar treballant paral·lelament en els diferents tràmits necessaris.
Gràcies.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Lleixà. Té la paraula ara Víctor Grau, en representació del grup municipal de Movem
Tortosa - Partit Socialista.”

Intervenció del Sr. Grau

“Alcalde, regidors, regidores. Si fa 17 anys la construcció d'un nou hospital era una necessitat, ara ja és
una  urgència  territorial.  Els  ebrencs  i  ebrenques  necessitem  disposar  de  forma  urgent  d'un  centre
hospitalari referent sanitàriament, amb serveis de garantia i bona accessibilitat. Un territori, evidentment,
sense una bona salut, no té pas futur. I per a tots aquells i aquelles que ara volen abandonar la lluita, la
coalició Movem Tortosa - Partit dels Socialistes de Catalunya hi som des del minut zero i també estarem
per fer-ho possible fins al final. Aquest govern progressista ha treballat intensament des del primer dia per
tal de fer efectiu tots aquells compromisos que han de possibilitar-ne la construcció. Com ja vam informar,
a les acaballes de l'any passat vam encarregar l'informe d'Idoneïtat Urbanística i territorial dels terrenys
situats al Pla Parcial Camí de Roquetes, al barri de Ferreries, entre la urbanització de Quatre Camins i el
municipi de Roquetes. En aquest sentit, es va decidir encarregar el citat informe a l'arquitecte Sebastià
Jornet,  qui va redactar el Pla d'Ordenació Urbanística Municipal de Tortosa i també de consens per la
mateixa Plataforma del nou hospital.

Com ja vam indicar en aquell moment, aquesta memòria justificativa, que esperem recepcionar ben aviat
durant aquest mes de febrer, i posterior tramitació de sol·licitud, ha d'esdevenir un pas definitiu per acollir-
nos al  règim especial  previst  en el  Reglament  de Domini  Públic.  Com ja  és  conegut,  Tortosa  esdevé
municipi amb més d'un terç de la seua superfície, inclosa en el flux preferent i, per tant, en zona inundable.
L'enviament  per  a  la  seva  aprovació  d'aquesta  documentació  tècnica  a  la  Generalitat  i  subsegüent
comunicació a la Confederació Hidrogràfica de l'Ebre, ha de fer viables uns terrenys que en el seu origen de
compra  no  eren  factibles  per  a  la  seva  construcció.  Aquest  informe,  com  es  desprèn,  esdevé
transcendental no només per al futur del nou hospital de les Terres de l'Ebre, sinó també per al conjunt i
desenvolupament integral de la totalitat de la ciutat i el municipi de Tortosa. Altrament, com ja ha avançat
la  regidora  Lleixà,  hem  detectat  que  malgrat  les  grans  proclames  i  titulars,  el  desembre  del  22,
l'Ajuntament de Tortosa actualment no disposa en propietat de la totalitat dels terrenys destinats a la
construcció del  nou hospital.  Manca encara  adquirir  una part  indivisa  d'una de les  finques registrals.
Aquest govern, però, compleix i arran d'aquesta detecció ja estem treballant oportunament per fer efectiva
aquesta adquisició. Aquest govern, però, vol seguir posant la directa. Volem possibilitar la nova construcció
d'un nou hospital  de referència a les  Terres  de l'Ebre i,  per  tant,  estem disposats  paral·lelament  a la
redacció de l'informe d'idoneïtat dels terrenys i posterior sol·licitud d'excepcionalitat, així com la compra
total  de  les  parcel·les  afectades;  també  iniciar  la  tramitació  referent  a  la  modificació  puntual  del
planejament urbanístic. Volem habilitar els terrenys destinats a la construcció del nou hospital per tal que
s'atorgui  definitivament la qualificació d'ús per  a equipaments  en lloc  d'urbanitzable,  com actualment.
Volem fer avançar Tortosa també en matèria sanitària i,  per tant, estem disposats a accelerar tots els
processos en els termes que es considerin més oportuns. I vaig acabant ja, la construcció del nou hospital
és una demanda de territori urgent que cal resoldre per atendre les necessitats sanitàries del present i del
futur de l’Ebre.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Ha d’acabar, senyor Grau.”

Intervenció del Sr. Grau

“I ja per acabar, com es desprèn dels arguments, votarem a favor de la seva moció.”
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Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyor Grau. Té la paraula ara la senyora Roigé, en representació del grup municipal de Junts per
Tortosa.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“Moltes  gràcies,  alcalde,  regidors  i  regidores.  També  saludar  els  membres  de  la  Plataforma  pel  nou
hospital. Evidentment, està moció comptarà amb el nostre suport i aquest és el camí que vam dir que calia
seguir  per  part  del  nostre  govern anterior.  Un camí que alguns qüestionaven,  especialment  el  senyor
Jordan quan deia que els terrenys no eren aptes i que no servirien per al futur hospital. Tortosa, com
sabem, pateix un greuge molt gran fruit de l'entrada en vigor del Reglament de règim hidràulic, ja que la
pràctica totalitat del sòl urbà i urbanitzable està afectat pel flux preferent, i està afectació implica que si no
es fan els deures, no només no es pot construir el nou hospital, sinó que tampoc es podria créixer com a
municipi, no podríem tindre ni generar nou habitatge ni tampoc construir cap nou equipament, una escola,
un CAP en qualsevol dels barris de la nostra ciutat.

Què ha de fer l'Ajuntament? En primer lloc, continuar allò que vam iniciar per part del nostre govern i
demanar estar dintre de l'excepcionalitat que permet està nova llei, este nou reglament, després d'haver-lo
modificat també amb al·legacions presentades per part nostra. Este document s'està elaborant, però ja van
tard perquè el podien contractar des del 21 de setembre, que és quan va entrar en vigor el reglament i
l'han acabat contractant el dia 12 de desembre. I este retard suposa que avui Tortosa no té el document
fet i, en canvi, el municipi veí de Roquetes ja el té finalitzat i, a més a més, amb els seus propis tècnics
municipals.

Què cal fer més? Cal modificar el POUM, una tramitació que es pot fer en paral·lel, tal com demana la
moció, però aquí sí que li vull fer unes consideracions, senyor Arnau, que entenc, per la seua convicció
ideològica, me les acceptarà. En primer lloc, si entrem en el redactat de la moció, una cosa de forma, però
en tot cas Departament de Política Territorial ja no se’n diu des del 2010, es diu Departament de Territori.
Però pel que fa a una altra errada, aquesta sí que em sobta i a més jo la considero important, estan dient i
demanen a la moció que es contracti per part del govern municipal la modificació del POUM, per què es
contracti?  És  a  dir,  em  sobta  perquè  que  vostès  demanin,  aquells  que  sempre  estan  parlant  de
remunicipalitzar,  que es  contracti  a  fora o s'externalitzi,  no té cap sentit  quan es pot  fer  pels  tècnics
municipals, com sempre s'ha fet, i, a més a més és una modificació molt senzilla. Entrant en el fons, també
li qüestiono els terminis, perquè estan parlant de 7-8 mesos per tal de poder tramitar la modificació del
POUM. La modificació del POUM, per exemple, de Kronospan, una modificació més complexa que aquesta,
no va arribar a dos mesos, a tres mesos, perdó, va durar dos mesos i 9 dies concretament. Per tant, més
enllà de demanar estòs canvis que li estic demanant al portaveu de la CUP que entenc que els farà jo crec,
aquí insto el govern a ser eficients i a ser més ràpids del  que ens estem plantejant en està moció i, per
tant, el que ja els demano és que al pròxim ple, al ple ordinari del mes de març portin ja l'aprovació inicial
de la modificació del POUM. Perquè, com dic, és una modificació molt senzilla de tramitar. D'esta manera,
el Govern de la Generalitat no tindrà cap excusa per tal de retardar la construcció del nou hospital, perquè
si no mos trobarem davant de les eleccions al Parlament i no s'haurà fet res per part del govern d'Esquerra
Republicana per tal de poder iniciar la tramitació de la construcció del nou hospital. Per tant, els terminis
són molt clars. Ja ho hem fet en està casa, per tant, es pot fer perfectament i el que els demano és això,
celeritat, eficiència i, per tant, que portin a terme està tramitació. Per part de Junts per Tortosa estarem
amatents al fet que es compleixin els terminis, que es treballi per part del govern, perquè ha quedat clar
que els  terrenys adquirits  per  part  del  nostre  govern anterior  no  tenen cap problema per  acollir  este
hospital, i per tant el que cal ara és fer aquesta feina. Això no s'arreglarà des d'alcaldia. Cal tramitar-ho, cal
fer la feina, cal demanar-ho i cal fer totes les gestions perquè siga…”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Hauria d'anar acabant, senyora Roigé.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“… possible perquè ara estan governant i no valen ja més excuses.”
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Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies, senyora Roigé. De totes maneres, alguns matisos a això que vostè ha comentat, recordar-li que el
decret d'incoació de la modificació del POUM està des del maig del 2022 i no s'ha fet absolutament res. Un
decret d'incoació que vostè va fer en el seu moment. I també amb relació a Roquetes. La complexitat del
que ha demanat Roquetes, al que hem de demanar des de Tortosa és diferent perquè els estudis que mos
està fent l'arquitecte Sebastià Jornet no només hi ha el fet de demanar entrar a ser de règim especial, que
evidentment és un dels principals motius, sinó també la idoneïtat perquè es pugui construir un hospital,
per ser en este cas un equipament, perquè entrar en el règim especial, si no hi ha després aquest doble
estudi, no de facto et permet la construcció d'un hospital i, per tant, els treballs que s'estan fent és en està
doble  línia,  i  a  partir  d'aquí  veurem  si  finalment  el  Departament  de  la  Generalitat  i  la  Confederació
Hidrogràfica de l'Ebre donen resposta i tal com vam dir sempre des del govern municipal, si és així, ho
celebrarem. I si no, haurem de buscar una altra alternativa que esperem que no. Té la paraula el senyor
Arnau.”

Intervenció del Sr. Arnau

“Gràcies, senyor alcalde. Bé, agrair a tots els grups, a Junts per Tortosa, Esquerra Republicana i Movem-
PSC el seu vot a favor. Entenem que el projecte del nou hospital requereix d'este consens a la ciutat. I el
motiu d'esta moció no és un altre que accelerar els terminis perquè es puga materialitzar esta demanda
històrica  de la  nostra  ciutat.  Es  tracta  d'una  demanda  que  ha fet  la  Plataforma a  tots  els  partits  en
diferents àmbits de reunions amb cadascun de nosaltres, de reunions col·lectives. Sempre hem demanat
que tots aquests terminis es reduïssin el màxim possible, i més ara que tenia un compromís també per
part de tots els partits amb representació al Parlament de Catalunya d'incloure estòs dos milions d'euros al
pressupost de 2024 i perquè es faci efectiva està incorporació també és necessari que està cessió dels
terrenys es realitzi com més aviat millor.

Natros,  senyora  Roigé,  no  parlàvem  dels  terminis  que  diem  en  els  quals  s'ha  de  portar  a  terme  la
modificació puntual del POUM, sinó el que pensàvem que podien fins i tot allargar-se i que per això creiem
que s'havia d'accelerar. Crec que la moció sí que ho diu en este sentit, que es podrien allargar molts mesos
i  això  podia  fer  perillar  està  inclusió  d'esta  partida  al  pressupost  de  la  Generalitat.  En  quant  a  la
contractació, no, no li trec la raó, simplement tampoc no van rebutjar la contractació del senyor Jornet per
a  la  redacció  del  document  tècnic.  Quan  parlem  d'externalitzacions  anem bastant  més  enllà  que  els
contractes d'obra menor que es puguen portar a terme. Però si és un treball que es pot assumir per part
dels serveis tècnics de l'Ajuntament, evidentment estarem més que satisfetes. Agrair a la Plataforma el
treball que ha fet tots estòs anys, recordar a tots els partits i demanar que deixem de banda el retret en
este tema i recordar que és el consens de la societat a través del treball de la Plataforma el que mos ha
portat a està possibilitat de construcció d'un nou hospital tan necessari a la nostra ciutat per a totes les
Terres de l'Ebre i demanar que treballem junts tots els partits perquè siga possible com més aviat millor.”

Intervenció del Sr. Alcalde

“Moltes gràcies, senyor Arnau, té la paraula la senyora Roigé.”

Intervenció de la Sra. Roigé

“Gràcies. Dues puntualitzacions pel que ha dit vostè, senyor Jordan, ha dit «La modificació no s'ha fet res i
està incoat l'expedient des del maig». Jo no sé si se'n recorda, però al maig hi va haver eleccions i al juny va
entrar vostè d'alcalde. Des del juny fins ara no s'ha fet res, evidentment, no s'ha fet res pel que fa a la
modificació  del  planejament.  No  estàvem  natros.  Si  haguéssim  estat  natros  haguéssim  continuat  en
aquella incoació fent la modificació del planejament. I pel que fa al contracte, els torno a reiterar, el podien
fer, que això sí que era competència seva perquè va entrar en vigor el dia 21 de setembre el nou text del
Reglament, del 21 de setembre al 12 de desembre. Per tant, ara el que els demano és està celeritat que
no han tingut fins ara i que el pròxim ple, el del mes de març, portin està aprovació inicial i comencen a
comptar els terminis. Si durant el mes de febrer ja tenen l'informe entregat, jo crec que es pot fer tot en
paral·lel,  i,  com dic,  abans de l'estiu  tindre  els  dos  informes,  un informe aprovat  i  la  modificació  del
planejament  també  aprovada  definitivament,  com  vam  fer  al  seu  moment  amb  la  modificació  de
Kronospan, que com dic en dos mesos i poc la vam tindre ja aprovada definitivament per part del Govern
de la Generalitat.”
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Intervenció del Sr. Alcalde

“Gràcies,  senyora Roigé.  El  maig del 2022,  no el  maig del 2023,  un any en què vostè encara va ser
alcaldessa. Per tant, no va ser ara, amb relació a les eleccions. I  com li comentava abans, la celeritat total
i absoluta des que vam accedir al govern, ens hem reunit amb la Generalitat, i ens hem reunit amb la
Confederació Hidrogràfica de l'Ebre. Aquest arquitecte està redactant aquest doble informe per entrar al
règim especial, però a la vegada també per a facilitar la idoneïtat dels terrenys, perquè entrar només al
règim especial no mos assegura que poguéssim construir un hospital i que, per tant, també s'ha de fer este
doble treball, està doble instància a les administracions superiors. I a més a més, com també he comentat
abans, fa falta comprar una part dels terrenys que encara no són propietat de l'Ajuntament. Consta als
pressupostos  que  vam  aprovar  la  setmana  passada  i,  per  tant,  també  iniciarem  el  procés  perquè
poguéssim adquirir-los al cent per cent i, per tant, poder fer el més ràpid possible aquesta cessió si totes
les administracions finalment ho consideren oportú d'estos terrenys per accelerar i agilitzar al màxim està
cessió i, per tant, la construcció del nou hospital. Per tant, entenc que s'aprova per unanimitat de tots els
regidors  presents.  I  també m'agradaria  acabar  agraint  a  la  Plataforma  pel  nou  hospital  que  són  els
veritables guardians, si se'm permet l'expressió, de que aquesta obra tan important es porti a terme al
nostre territori i, per tant, felicitar-los i també continuant instant en la seua feina des del punt de vista
social.»

*-*-*

Sotmès l'assumpte a votació ordinària, el Ple de l'Ajuntament acorda aprovar la proposta per unanimitat,
cosa que suposa la majoria absoluta del nombre legal dels membres de la corporació.

II. PART NO RESOLUTIVA

03 – DACIÓ DE COMPTE DELS EXTRACTES DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN LOCAL i
RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA

a) Extractes de la Junta de Govern Local:

- 80/2023, de 27/12/2023 – ordinària.
- 01/2024, de 02/01/2024 – ordinària.
- 02/2024, de 08/01/2024 – ordinària.
- 03/2024, de 15/01/2024 – ordinària.

b) Resolucions de l’Alcaldia:

- De la 4016/2023 a la 4557/2023.

*-*-*

El consistori en queda assabentat.

04 – INFORMES DE L’ALCALDIA.

No n’hi ha.

05 – CONTROL DELS ÒRGANS DE LA CORPORACIÓ:

a) Mocions.
b) Precs.
c) Preguntes.

*-*-*

Intervenció del sr. Alcalde

«I  a l'apartat de precs i preguntes.  Abans de demanar precs i  preguntes,  sí que els hem de contestar
algunes de les qüestions que van preguntar a l'últim ple i, per tant, començaré amb la senyora Rehues, que
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va preguntar  sobre els consells  dels diferents pobles del municipi.  A hores d'ara suposo que ja estan
assabentats que entre el 14 de febrer i  per al 16 de febrer estan convocats els diferents consells als
respectius pobles, en este cas a Vinallop i als Reguers.

També amb relació al senyor Pedret, que va parlar sobre els consells de participació sectorials, certament li
vaig recordar que vostès els van convocar abans de les eleccions i no al principi del mandat. En estòs
moments els diferents grups municipals ja han anat fent les aportacions. Estem pendents d’algunes de les
entitats, que s'ha convocat a tots i cadascun i esperem que durant el pròxim ple de març, quan tinguéssim
tota està informació, poguéssim aprovar tots els consells de participació i, per tant, fer-ho a principis de
mandat.

Amb relació al senyor Sorolla, que va preguntar sobre les diferents instàncies que se mos demanen per
part  de l'Ajuntament,  ja li  adverteixo que no hem arribat encara a totes,  tot  i  que tenim una persona
treballant per a vostès, perquè només es dediquen a fer això. I sí que li diré una mica totes les que s'han
contestat. De l'any 2023 només en queda una per informar, perquè encara no tenim tota la informació que
vostès van requerir,  per  tant,  quan la  tinguéssim la farem arribar.  I  de l'any 2024, que,  si  no ho tinc
malament, hi ha més de 26 peticions, doncs tenen ja la còpia del decret de pròrroga del 2023, la còpia de
decrets d'alcaldia del desembre del 2023 tenen fins a 20 de desembre, que són tots els decrets que van al
ple d'avui. Per tant, la resta, des de secretaria se mos facilitaran quan arriben al pròxim ple. També tenen
de 17 de gener el llistat de pagaments que van demanar, tenen del 17 de gener el detall de les despeses
del  2023,  un  informe  d'intervenció,  del  17  de  gener  tenen  la  còpia  d'expedient  de  la  proposta  de
modificació d'un immoble. De la del 18 de gener del 24, no la tenen perquè mos fa falta per part del
Govern algunes de les informacions que van demanar i, per tant, quan la tinguéssim a partir dels diferents
serveis tècnics, els hi farem arribar. De la petició de 19 de gener de 2024,  tenen també la còpia de
l'informe de gestió de residus i biodiversitat que van demanar. Del 22 de gener, tenen també la petició
d’informació de les instàncies 15.467 i 16.593. Del 22 de gener tenen la petició d'esmena d'instàncies del
setembre i sortides. Del 23 de gener, tenen la petició d'algunes esmenes d'instàncies del mes d'octubre.
Del 23 de gener, tenen la còpia dels expedients de les modificacions pressupostàries. Del 23 de gener,
tenen la còpia dels expedients que van demanar. Del 23 de gener, tenen la còpia de fiscalització amb nota
d'objeccions suspensives. Del 23 de gener, tenen la còpia de pagaments que també van demanar. Del 23
de  gener,  tenen  la  quantia  de  llocs  de  treball  d'hores  extres  efectuades  per  l'Ajuntament  des  de  l'1
d'octubre al 31 de desembre. Del 24 de gener, tenen la petició a instància 16.593. També del 25 de gener,
la petició d'esmena d'un dels decrets. De la petició d'instàncies del mes de desembre en van demanar 400
d'entrada, en tenen 350, mos fan falta 50, que encara no s'han pogut aconseguir per tema dels propis
tècnics que estan fent tot este treball, i de sortida, d'unes cent cinquanta que van demanar, en tenen unes
60. També tenen del 26 de gener les esmenes de peticions d'entrades del setembre del 23, i del 31 de
gener  també  els  diferents  expedients  que  van  demanar.  I  del  21  de  gener,  també  la  informació
d'existències de l'Empresa Municipal d'Aigües. I crec que en estòs moments, de totes estès peticions n'hi
ha algunes que no tenim tota la informació. Quan la tinguéssim els ho farem arribar. I n'hi ha dues que
també estem acabant de recopilar per a fer-los arribar tota la informació al respecte.

Amb relació al senyor Bonfill, que va preguntar sobre l'abocament al pont del Mil·lenari, sí, s'ha actuat en
zona pública que és el que vostè mos va demanar i també hem vist que hi havia diverses demandes de
l'època de l'anterior mandat, tant dels Agents Rurals com de la Guàrdia Civil, que mai se'ls havia contestat
per part de l'Ajuntament, concretament una l'octubre del 2022 i una l'abril del 2023, on parlaven de la
situació d'estos abocaments que hi havia al pont del Mil·lenari. En tot cas, vostè que estava també a l'àrea,
en aquell moment treballant, suposo que n’és conscient i en tot cas li responc, per tant, a la part que feia
falta.

I amb relació al  senyor Ologaray, que va preguntar  sobre una sèrie de contractes del Departament de
Festes. Dir-li que tenim un informe dels serveis jurídics on el que comenten en este informe és que hi ha
una errada material, de manera que allà on posava ‘la contractació per representació artística’ s'entén que
ha de posar ‘contractació per subministrament’. Per tant, va haver-hi error de plantilles i per tal, tal com
preveu la llei i este propi informe jurídic, es procedirà a la correcció d'estès errades.

Per tant, estès són totes les preguntes que teníem pendents, i ara si tenen noves preguntes, entenc que és
el moment per a fer-ho.”

*-*-*
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1. INTERVENCIÓ DEL SR. ÒSCAR OLOGARAY ARASA

Sr. Ologaray:  “Bé, gràcies, alcalde! En resposta al que ha comentat, entenem que aquest informe ja ens el
facilitaran i el sol·licitarem si així entenem que ho hem de fer. Però en tot cas, sí que és evident que els
informes que ens van facilitar dels tècnics municipals es parlava en tot moment de contractació artística,
no  només  en  el  seu  decret,  sinó  en  tots  els  informes  dels  tècnics  municipals.  Suposem  que  quan
tinguéssim està informació que vostè ha tret aquí però que no ens ha fet arribar, doncs quedarà tot més
clar. I si no, com és evident, tornarem a preguntar.”

Sr. Alcalde: “Molt bé, entenc, ja li he comentat que vostè va demanar està informació i a partir d'aquí hi ha
un informe jurídic on explica que hi ha està errada i que, per tant, es canviarà i s’esmenarà està errada. I
en tot cas, l'informe, si vol, el pot demanar i li donarem gràcies. Té una altra vegada la paraula.”

Sr. Ologaray: “Gràcies. El nostre grup li reiterem per cinquè ple consecutiu, encara que hagi fet vostè un
anàlisi detallat, que se'ns respongui en temps i forma, tal com indica el ROM en el seu article 39, apartat
tercer, vostès tenen un termini de màxim de deu dies per facilitar-nos la documentació i a dia d'avui tenen
32 instàncies que estan pendents de donar resposta o que no han respost a tota la informació sol·licitada.
Reitero que no han respost a tota la informació sol·licitada. Tenen instàncies del mes d'agost que encara
no han donat tota la informació sol·licitada i encara està l'expedient obert a la GAIP, tenen instàncies del
mes de setembre que ni tan sols han respost. I avui vostè només ha parlat de les que fa temps que han
caducat. Sembla que no entra dins dels seus plans respondre dins del termini. I avui també, fet curiós,
entre les 4 i les 6 ens han arribat 11 respostes, avui, totes elles responent a instàncies fora de termini. Es
repeteix  el  mateix  que  fa  un  mes.  Minuts  abans  del  ple  ordinari  també  van  respondre  una  desena
d'instàncies, també totes elles fora de termini.

Estaria bé que, ja que la dinàmica habitual és respondre minuts abans del ple ordinari, no responguessin
només les que fa setmanes que estan fora de termini, sinó que les responguessin totes. A veure si algun
dia compleixen amb el termini que marca el reglament. En només set mesos ja acumulen una cinquantena
de  reclamacions  a  la  Comissió  per  la  Garantia  de  l'Accés  a  la  Informació  Pública,  perquè  molta
documentació no ens la faciliten fins que la GAIP els recorda que estan obligats a fer-ho. Durant l'anterior
mandat, la GAIP només va obrir un expedient per una petició de l'oposició que es va acabar desestimant
perquè es va facilitar la informació, un expedient del passat mandat, quaranta-sis expedients en només set
mesos. Quan vostès s'omplien la boca i deien que serien els més transparents. I quan en comissió hem
demanat que se'ns respongui alguna petició concreta, que fa mesos que vam demanar, la senyora Lleixà
ens diu que si no demanéssim tanta informació se'ns respondria abans. Senyor Jordan, vostè comparteix
aquestes declaracions? Li recordo que l'oposició tenim tot el dret a demanar la informació que considerem
necessària  i  vostès  tenen  l'obligació  de  lliurar-la  en  un  termini  no  superior  a  deu  dies.  Els  preguem
novament que compleixin amb el reglament i que donin resposta en temps i forma a les instàncies que
presentem. Gràcies.”

Sr. Alcalde:  “Gràcies, senyor Ologaray. Ja li  he dit totes les peticions d'informació que a nosaltres mos
consten, totes les que fan falta, que no són la informació que vostè en estòs moments m'està dient. I en tot
cas, ja li he comentat que la voluntat del govern és donar tota la informació necessària, només faria falta.
Però també vostès saben perfectament que el volum d'informació que demanen no té res a veure al que es
demanava en el mandat anterior. Amb relació al que ha comentat, de l'agost i del setembre sí que se'ls va
donar informació que vostès han considerat que no és prou. I el que han dit des de la GAIP és que hi hagi
una  reunió  per  part  del  grup  municipal  de  Junts  i  del  govern municipal  a  on  ell s  mediaran  sobre  la
informació i, per tant, estem esperant que la GAIP doni data a està reunió a través d'una proposta que ja
hem fet arribar per part del govern municipal i suposo que des de la GAIP també els acabaran informant.
Sí, sí, té la paraula, senyor Ologaray.”.

Sr.  Ologaray:  “Per  repreguntar,  senyor  Jordan.  Gràcies.  Jo  crec  que això  que porta  aquí  són excuses,
perquè,  per  exemple,  la  instància.  2023-17462,  entrada  del  14  de  setembre,  no  està  resposta.  La
instància 21920 d'entrada tampoc està resposta. I si vol, també podem parlar de la instància 23321, la del
Fòrum de Joves electes que ens han respost fa uns minuts, però només ens han respost a una de les dues
preguntes. Quina excusa hi ha avui per a això? Que s'han oblidat de respondre o que es pensava que ja
estava resposta? En tot cas, li recordo que té instàncies amb expedient obert a la GAIP. Vostè ara mateix
comentava que acumulem més de 150 dies  de retard i  no li  faríem tantes instàncies  si  donessin  la
informació  sol·licitada.  Però  és  que  ens  responen  a  instàncies  on  li  demanem  la  informació  amb
documentació del 2022, quan el  que li  estem demanant és la del 2023 i  hem d'insistir  fins i tot tres
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vegades per acabar aconseguint la instància que els estàvem demanant. I és la nostra tasca. La nostra
tasca és fiscalitzar el govern, encara que a vostè sembla que li dol. I si hem de demanar que s'esmenin
errors detectats,  com passa amb aquests expedients o com passa amb alguns decrets,  doncs així  ho
farem. I no és que ho considerem nosaltres, és que ho considera la GAIP. Al final la GAIP dijous encara no
tenia la data d'esta reunió i, de fet, nosaltres el que hem comunicat a la GAIP és que després de sis mesos,
si  vostès  no els  han donat  data  per  poder  fer  aquesta  mediació,  doncs que avancin  amb el  tràmit  i
procedeixin, com estan començant en algunes, els procediments sancionadors. Simplement, reitero el prec
que es doni resposta en temps i forma a les instàncies que presentem. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyor Ologaray, No mos dol en absolut donar-los la informació. Li torno a repetir que
tota la informació que van demanant se'ls va donant. N'hi ha que és incompleta perquè demanen coses
que no tenim i, en tot cas, les que consideren que no són complertes ja fan bé de continuar-ho demanant. I
amb relació a la GAIP, jo li comentava amb relació al tema de l'agost, que és la que estem pendents d'esta
reunió  que  li  acabo  de  comentar  i,  per  tant,  anirem  contestant  totes  les  instàncies  que  mos  vagin
demanant. Però també han d'entendre que el volum, com ja he dit, és molt important i hi ha una persona
que està treballant simplement per a donar resposta a tot això. Té la paraula ara si, torna a tindre la
paraula per un minut.”

Sr. Ologaray: “És una pregunta nova, no repreguntaré en este cas. Alcalde, regidores, regidors. El passat 11
d'octubre, un mitjà digital del territori publicava que, segons fonts de l'equip de govern de Tortosa, l'EPEL
no disposaria de la liquiditat necessària per fer front a una inversió de 330.000 euros. Una informació que
el nostre grup enteníem que no s'ajustava a la realitat per diversos motius, per la tresoreria que vam deixar
a 16 de juny i  perquè si  no existís  la partida pressupostària  no s'hauria pogut  executar l'actuació.  No
obstant això, vam demanar el saldo bancari per tal de poder demostrar amb fets les seves mentides. I 54
dies després ens han respost que el saldo de l'EPEL era de 652.728 euros. Suposo que deu costar 54 dies
comprovar el saldo bancari. Per tant, i com que 652.728 és més gran que 330.238, de fet és quasi el
doble, el nostre grup li preguem que identifiqui quina va ser aquesta font de l'equip de govern, que va
mentir a un mitjà de comunicació i que s'actue en conseqüència, i que, com a mínim, emeti una declaració
reconeixent que va mentir i que demani disculpes perquè és evident i novament ha quedat demostrat en
documents oficials signats per vostè que sí que hi havia la liquiditat necessària per fer front a la inversió i
que l’EPEL estava sanejada, com així es demostra amb 16 anys de tancaments en positiu.”

Sr. Alcalde: “Gràcies. Identificarem quina font de govern és la que va donar estès explicacions, però en tot
cas li recordo que els diners que hi havia a l’EPEL sobretot estan vinculats a una subvenció. Suposo que
vostè està al cas que no tenen res a veure amb el servei forense. En tot cas, moltes gràcies pel seu prec i
la situació econòmica de l’EPEL era la que era i els diners que hi han allà estan vinculats directament a
una subvenció que no tenien la finalitat de fer el pagament del servei forense. Té la paraula.”

Sr. Ologaray: “Si en este cas, senyor Jordan, vostè, el seu mantra a l'alcaldia va ser dir que a l'Ajuntament
hi havia un munt de forats i este relat, jo crec que potser al principi va convèncer algun votant, ara ja no
se’l creu ningú, la veritat. Al final, després de 16 anys de tancament en positiu i crec que sempre hi havia
tresoreria, i més a l'Ajuntament i a les societats, és evident que hi havia recursos. I és evident també que
són comuns els traspassos de fons entre societats sanitàries i que segurament si en aquell moment vostè
diu que no hi havia recursos, hem vist com al document es demostra que hi havia 600.000 euros per
poder fer front a una partida de 300.000 euros. És evident que de recursos n'hi havia i, a més, si no
haguessin hagut recursos, no s'hagués deixat iniciar l'obra. Per tant, les mentides tenen les potes molt
curtes. Nosaltres el que demanem simplement és que s'identifique a qui va fer està declaració i que es
disculpe perquè entenem que si no ho fa, serà còmplice de les seves mentides.”

Sr. Alcalde: “De mentides, cap, senyor Ologaray. I li torno a dir els recursos que hi havia a l'EPEL estaven
vinculats a una subvenció, que no es poden utilitzar per fer un altre pagament, que és el mateix que vostè
sap perfectament amb els famosos 2.000.000 d'euros que han intentat justificar, que s'havien d'utilitzar
per  al  circuit  de  les  muralles  i  que,  per  tant,  no  es  poden utilitzar  per  a altres  qüestions.  Té l'última
paraula.”

Sr.  Ologaray:  “Sí,  gràcies,  per  al·lusions.  Entenem  que  els  recursos  si  vostè  diu  que  allí,  part  de  la
subvenció, no n'hi havia prou, és perquè a vostès els havien passat en algun moment a la societat GESAT i,
per tant, el que podien fer era recuperar-los, perquè dic que les transferències entre administracions, entre
societats sanitàries són molt comunes. Però, a més, la frase textual és «Segons fonts de l'equip de govern
de Tortosa, l'EPEL no disposaria de la liquiditat necessària per fer front a una inversió de 330.238 euros.» I
aquell dia es demostra amb el paper que vostè firma que aquesta frase no és certa, que sí que hi havia la
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liquiditat necessària per fer front a està inversió. Per tant, a partir d'aquí jo crec que el que han de fer és
assumir l'error i reconèixer-ho, identificar la font i demanar disculpes. I en tot cas, ja li avanço que ara tinc
una altra pregunta.”

Sr. Alcalde: “Moltes gràcies. Li torno a insistir que la liquiditat està relacionada amb estòs 600.000 euros
vinculats  a  una  subvenció  que  no  es  poden  utilitzar  per  a  pagar  el  servei  forense.  Té  una  tercera
pregunta?.”

Sr. Vallespí: «Tu el que has de fer és dir quantes preguntes tens abans de fer-les.»

Sr. Ologaray: “Sí, però abans demanaria que li donés la paraula al senyor Vallespí, perquè veig que mentre
vostè  parlava,  m'estava  interpel·lant,  i  m'agradaria  que  també  constés  en  acta  el  que  estava  dient.
Gràcies.”

Sr.  Alcalde:  “Qui  dirigeix  el  debat,  soc jo,  senyor  Ologaray  i,  per  tant,  té  la  paraula  per  fer  la  tercera
pregunta.”

Sr. Ologaray: “Gràcies. En tot cas, el que faria seria demanar respecte per a tots els regidors d’aquí del ple.
Per tots és sabut del seu endarreriment habitual a l'hora de respondre les instàncies, com hem comentat, i
peticions d'informació de l'oposició. És habitual que per evitar que li preguntem al ple, el mateix dia del ple,
ens respongui unes quantes instàncies. No obstant això, el passat mes de gener va succeir un fet estrany.
Mentre s'anava produint el darrer ple ordinari, que va durar des de les 6:00 fins a les 7:40, vam rebre dues
instàncies signades digitalment per vostè. En concret a les 6:25 i a les 6:47. I remarco que estic parlant de
signar els documents, no d'enviar-los, ja que entenem que el tràmit d'enviar la documentació ho pot fer
algú  des  d'alcaldia.  Pel  que  fa  a  la  documentació  del  pressupost  estava  signada  també  per  vostè,
concretament el dijous 18 de gener a les 7:07. I a està hora vostè estava presidint un acte a l'Arxiu Històric
Comarcal. Dubto molt que pogués signar el document.

Davant d'això, les meves preguntes són: hi ha algú que estigui signant amb la seva signatura digital? Ho fa
sense que vostè conegui el contingut d'estos documents?. Com podem diferenciar un document signat per
vostè amb un document que hagi estat signat per alguna altra persona amb la seva signatura digital? I
aquest fet, que considerem molt greu, es produeix només en resposta a les instàncies de Junts per Tortosa
o també en alguna altra documentació signada en teoria per l'alcalde? Gràcies.”

Sr. Alcalde:  “Senyor Ologaray. Avui dia hi ha noves tecnologies, suposo que està al cas i, per tant, hi ha
moltes opcions al respecte. Té la paraula.”

Sr. Ologaray: “En tot cas, em pot confirmar que vostè va signar els documents estant aquí presidint el ple?”

Sr. Alcalde:  “No li confirmo ni li deixo de confirmar. Li estic dient que hi ha moltes possibilitats de poder
presentar i firmar documents a través dels diferents aparells tecnològics. Sí, té la paraula.”

Sr. Ologaray:  “Gràcies, alcalde! Per tant, vostè ara mateix no pot confirmar que una resposta que es va
donar a Junts per Tortosa, signada digitalment per vostè realment la va signar vostè, m'està dient això, que
ni ho confirma ni ho desmenteix.”

Sr. Alcalde: “En estòs moments no ho recordo perquè fa ja un temps i, per tant, està és la meua resposta.
Té alguna pregunta més?”

Sr. Ologaray: “No, gràcies.”

Sr. Alcalde: “Moltes gràcies.”

2.  INTERVENCIÓ DE LA SRA. ANNA REHUES GRAU

Sra. Rehues:  “Gràcies, alcalde, regidores i  regidors.  En primer lloc,  perdoneu per la meua veu, voldria
començar celebrant que quasi vuit mesos després, i gràcies a la nostra pregunta del passat ple, hagin
convocat finalment els consells de poble dels Reguers i Vinallop. Tot i que lamentem que no se celebrin
fins a finals de mes i s’hagin convocat corrents i de pressa este cap de setmana per tal que avui, dia de
ple, estiguin convocats, fins i tot alguns convocant-se en mà i no per mitjans electrònics, com és el que es
va fent habitualment a través del correu electrònic o  com siga. Li formulo la pregunta que tenia: el passat
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ple vam debatre sobre el pressupost per a l'any 2024, la portaveu del nostre grup municipal va posar sobre
la taula diferents retallades del seu govern tripartit i en aquell moment ni la regidora d'Hisenda ni vostè ens
van aclarir els motius. Suposem que avui hauran tingut temps d'analitzar la qüestió i ens podrà respondre.
La pregunta és per què redueixen les partides pressupostàries als Reguers, per què és l'únic poble on es
pressuposta menys el 2024 que l'assignat el 2023?”

Sr. Alcalde:  “Senyora Rehues, ja li vam contestar. Vostès fan una comparativa amb relació al 2023 i el
govern municipal fa una comparativa amb relació al 2022, que va ser l'últim pressupost i, per tant, es va
augmentar a tots els pobles la mateixa quantitat amb relació al 2022, que és l'últim pressupost aprovat. En
tot cas, si li preocupen les inversions, sap que, igual que el 2023 es van fer modificacions pressupostàries
al llarg de l'any, també durant este any n'hi  haurà i,  per  tant,  quan s'acabi l'any 2024 podrà fer  una
valoració global del que és l'aportació que s'ha fet als diferents pobles. Té la paraula.”

Sra. Rehues:  “Gràcies. Igualment, nosaltres no podem entendre que encara que haguessin partit de les
dades del 2022, vostès aquell mateix dia van presentar un estat d'execució. I allí es pot veure com al
pressupost del 2023 als Reguers li corresponien 79.180,01 euros i el 2024 la quantitat de 71.200 euros.
Això són 7.980 euros menys. Considerem que és un detriment cap a la ciutadania del Reguers, la gent que
hi viu allí,  està disminució del seu pressupost.  Però és que a més,  no podem entendre, per exemple,
significativa la retallada en la partida de festes. Sobre el paper es redueixen 4.000 euros, però si analitzem
el que es va executar realment l'any 2023 suposa una retallada de 8.115,33 euros, cosa que o canviaran
molt les coses o entenem que és que no podran fer front a les despeses que ja estaven tenint fins ara.
Però és que no és només això, aquesta retallada no es compensa en altres partides, al contrari, excepte en
la partida de manteniment d'infraestructures, que passa de 24.300 a 32.500, la resta es mantenen igual o
baixen. En concret, hi ha 5.590,01 euros menys per a reparació i manteniment d'edificis, i 6.590 menys
per a manteniment  i instal·lacions esportives.  Per tant,  per molt  que vostès puguen pretendre fer una
modificació,  entenem que d'entrada fer  este  pressupost,  no?,  està  valoració  pressupostària  inicial  de
gairebé 8.000 euros menys per al Reguers és un greu detriment que hauríem d'entendre quina explicació
té, més enllà que durant l'any es puguen fer modificacions pressupostàries.”

Sr. Alcalde: “Molt bé, senyora Rehues, ja li he contestat abans. La comparativa vostè la fa en 1 any, este
any encara està obert i, per tant, a finals del 2024 podrem fer la comparativa quant a les inversions. Té la
paraula.”

Sra.  Rehues:  “Tinc una altra pregunta,  però  abans d'això ja  avanço que això només està  passant  als
Reguers, als altres pobles, que imagino que també fan la comparativa l'any 2022, no passa.

Li  faig la  següent  pregunta.  L'estiu de l'any  2022 es va constituir  la  Comissió  Mixta per  tal  de poder
procedir a la creació de l’EMD dels Reguers. El principal escull perquè es pogués crear l’EMD és la Llei
reguladora de racionalització i  sostenibilitat  de les administracions locals,  que és la  LRSAL. Per tal  de
superar-lo, l'exalcalde i diputat al Congrés, Ferran Bel, va presentar al Congrés dels Diputats a Madrid una
esmena per modificar la LRSAL i permetre així la creació de noves EMDs. Això va ser el novembre de l'any
2022 i els seus dos partits,  senyor Jordan, tant el Partit Socialista com Podemos, van votar en contra
d'aquesta modificació. Vostè com alcalde, està és la nostra pregunta, ha fet alguna gestió amb el govern
de l'Estat per tal de modificar la LRSAL? Té alguna voluntat perquè es pugui constituir l’EMD del Reguers? I,
mentrestant, pensa fer alguna cosa per anar avançant en el procés?”

Sr. Alcalde: “Senyora Rehues entendrà que el govern de l'Estat, el qual s'ha conformat fa relativament poc,
a hores d'ara este tema no està damunt de la taula per una situació complicada d'aritmètica i, en tot cas,
la nostra voluntat, com ja vam manifestar en el  seu moment, és que si es pot tirar endavant aquesta
modificació,  estem  encantats  que  es  pugui  tirar  endavant  i  estem  pendents  d'una  reunió  amb  el
subdelegat del Govern a l'Estat on li podem fer arribar este tema, com qualsevol altre tema. Té la paraula.”

Sra. Rehues: “Creiem, creiem que sí que tindrien prou força dins del que és el govern de l'Estat per poder
fer aquestes modificacions. De totes maneres, pel que entenc, sí que estan disposats a treballar en això i,
per tant, entenem de la seua resposta que traslladaran aquesta petició al govern de l'Estat i continuaran
mantenint el  que era la comissió mixta que havia constituïda aquí a l'Ajuntament de Tortosa per  a la
creació de l'EMD, que això és una cosa que sí que poden fer vostès i que està al seu abast.”

Sr. Alcalde: “Sí, senyora Rehues, ho ha entès perfectament.”
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3. INTERVENCIÓ DEL SR. ROGER PEDRET PIJOAN

Sr. Pedret: “Gràcies, alcalde, regidores, regidors. El passat 7 de gener va tancar una nova edició de la Pista
de Gel de Tortosa. L'any passat per estès dates es va fer un balanç de com havia anat. En concret, l'any
passat van passar més de 13.000 usuaris per la pista de gel, dels quals prop de 4.000 eren escolars de
Tortosa i de la comarca. A més, un de cada tres usuaris era vingut de fora de Tortosa, sobretot de les
Terres de l'Ebre, el Baix Maestrat i el Baix Aragó, refermant-se així la pista de gel com un dels actius de
dinamització comercial a la campanya de Nadal. La pregunta, senyor alcalde, és que quina valoració en fa
la temporada d'enguany de la pista de gel? Gràcies.”

Sr. Alcalde: “És una valoració que, com vostè sap perfectament, es fa tots els anys, que aquesta activitat
dinamitza la nostra ciutat i el que esperem a partir de l'any que ve és que pugui continuar sent així, però de
manera més sostenible. Te la paraula senyor Pedret.”

Sr. Pedret: “Entenem així que la pista de gel, com estava entès fins ara, no, no es mantindrà, que busquen
opcions més sostenibles. I la pregunta seria si té l'acord de la Federació de Comerciants Tortosa Més per
fer una pista d'este tipus que no serà de gel, serà de plàstic, entenem, o és simplement un postureig
davant del seu soci de govern de la CUP?”

Sr. Alcalde: “No és cap postureig. Hi va haver un debat aquí, al ple municipal, crec que dues vegades ja,
tant al mandat anterior com en aquest, i que, per tant, intentarem donar resposta a la moció que es va
aprovar per majoria absoluta. I evidentment, es treballarà amb qui s'hagi de treballar.”

4. INTERVENCIÓ DEL SR. LLUÍS BEL ALEMANY

Sr. Bel:  “Gràcies, alcalde, regidores i regidors, el nostre grup voldria saber per què aquest mes de febrer
s'ha suprimit del recorregut de la deixalleria mòbil, el barri del Rastre i Santa Clara.”

Sr. Alcalde: “Sí, senyor Bel, avui mateix s'ha rectificat la informació al respecte. Ho hem estat parlant amb
els tècnics perquè vam rebre un avís sobre està qüestió i, per tant, està tarda mateix la regidora no sé si
s'ha publicat encara a xarxes, però s'ha tornat a incloure els barris que vostè em comentava.”

Sr. Bel: “En tot cas, jo tenia com a prec demanar que s'incorporés per al pròxim mes.”

Sr. Alcalde: “Gràcies. Moltes gràcies. I així serà.”

5. INTERVENCIÓ DEL SR. JOAN CARLES BONFILL MORENO

Sr. Bonfill: “Senyor alcalde, senyores regidores i senyors regidors. Referent a l'abocament descontrolat del
pont del Mil·lenari. La pregunta que li formulàvem al ple tenia dues parts. Una d'elles parlava com vostè ha
explicat i ja va donar contestació, si se'n recorda, el passat ple, però va quedar una part de la pregunta per
contestar i ens va dir que el pròxim ple contestaria, que feia referència a una tala de vegetació que hi havia
al marge dret, al mateix lloc on estava l'abocador. Volíem saber concretament si està acció corresponia a
alguna acció de caràcter privat o alguna administració havia demanat que això es fes. Està seria la part de
la pregunta que faria falta contestar. Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Doncs no ho vaig entendre així. Pensava que parlava sobre el domini públic de la mateixa i és
el que abans li he contestat. Però ho tornarem a preguntar als serveis tècnics. Sí que mos consta que hi ha
algunes administracions que havien demanat actuar durant estòs últims anys al respecte, però no havia
entès la pregunta. Ho tornarem a mirar i li contestarem.”

6. INTERVENCIÓ DEL SR. DOMINGO TOMÀS AUDÍ

Sr. Tomàs:  “Gràcies, alcalde, regidores, regidors. Tinc un prec i una pregunta. En tot cas, començaré pel
prec. En la passada comissió d'Espai Públic se'm va informar de tota una sèrie d'obres i de millores en
l'àmbit del manteniment que s'havien realitzat i que, per tant, s'havien finalitzat. Per cert, totes elles fetes
amb els recursos que queden d'aquell préstec que en algun moment alguns de vostès no veien necessari.
La qüestió és que donem per bones totes les informacions que se'ns van donar a la comissió.  De fet,
moltes de les obres eren continuació de la feina que quedava pendent, però ens sobta, i així ho vam fer
constar en la mateixa comissió, i volem traslladar-ho avui al ple, que a l'obra de millora del carrer Travessia
el Mur, el que coneixem com el barranc de Remolins, es van iniciar unes obres la primavera passada i
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s'han finalitzat ara, pel que se'ns va informar en comissió. En tot cas, es va arribar a un acord en diverses
visites a l'ACA, recordo que en aquell moment jo era regidor de Serveis, i tot allò que era un gran problema i
que no es podia condicionar aquell tram de barranc, vam poder aconseguir que es pogués fer este sòcol
que s'ha fet ara a la casa que es coneix al barri com a la Casa Groga, els veïns del barri així la coneixen. Per
tant, s'ha pogut calçar el sòcol d'esta fonamentació d'este edifici que preocupava el veïnat. S'ha pogut
netejar també tots els ullals del pont, al pas de l'antic Portal de Vimpesol, i queda pendent i voldria que no
s'aturés, li dic que queda pendent perquè crec que cal fer alguna acció, caldria ara formigonar este tram de
barranc. En el moment de la visita vam arribar a un acord amb la gent de l'ACA que ens va acompanyar,
perquè les accions no s'han fet soles ni de manera lliure i espontània, i, per tant, el prec que li faig és que
està obra que es va iniciar, que era tan necessària per al barri que no s'acabe aquí i que facin tot allò que
estiga a les seues mans per tal que este tram de barranc es pugui formigonar.”

Sr. Alcalde: “Molt bé, senyor Domingo Tomàs, recepcionem el seu prec i ara té la pregunta.”

Sr. Tomàs: “Gràcies, senyor alcalde, regidores, regidors. Es va tancar una nova edició del Nadal Jove que,
per cert, també aprofito per recordar-li,  senyor Jordan, que per primer cop no es va convidar a tota la
corporació a fer una visita institucional. Vostès s'ho van passar molt bé al parc, pel que vaig veure, però,
nosaltres no vam ser convidats a assistir en està visita institucional. I en comissió, els meus companys, jo
no formo part d'esta comissió, però van preguntar al regidor de joventut, el company, el senyor Grau, sobre
el  balanç  que en feia  de Nadal  Jove i  si  hi  havia  hagut  algun problema,  alguna  incidència.  I  ens  va
contestar, com ja ens té acostumats darrerament, que ja informaria, si s'escau. Aprofito este punt també
per a dir-li que som regidores i regidors de l'Ajuntament de Tortosa i alguns companys, regidors i regidores
d'este  Ajuntament  utilitzen  les  comissions  informatives  com  un  punt  en  el  qual  sembla  que  vulguen
justificar l'assistència. Això és un trist paper. Som membres de ple dret d'estes comissions i agrairia que
algunes comissions a les quals no se'ns contesta, no se'ns dona informació o se'ns remet a presentar
instàncies, i després vostè es queixa que li presentem instàncies, doncs que s'aprofiten estès comissions
precisament per informar, i repeteixo, no voldria tampoc que es prengués en consideració que això està
passant a totes les comissions, perquè no és cert. Però, en tot cas, el que li volia preguntar, senyor Jordan,
és que ens ha arribat queixes  per part de la ciutadania, de famílies de joves que van fer de monitors al
Parc de Nadal i que no se'ls ha donat la gratificació que els corresponia, com cada any, per participar-hi. La
pregunta seria si han dut a terme alguna acció sobre este tema amb l'associació encarregada d'organitzar
el Nadal Jove i, a la vegada, aprofitant també que estem aquí, si hi ha algun altre problema o incidència
que encara no coneixem. Moltes gràcies.”

Sr. Alcalde: “Senyor Tomàs, sobre el tema del Nadal Jove estem al cas d’això que vostè ha comentat. Hi ha
hagut una reunió per part de la regidoria amb l'Associació de Voluntaris, que són els qui, com sap vostè
perfectament,  gestionen el Nadal Jove. Estem pendents d'una altra reunió, i  a partir d'aquí intentarem
resoldre la qüestió, però sempre tenint en compte que qui fa estès gratificacions que vostè comenta és la
mateixa Associació i que, per tant, no les fem directament per part de l'Ajuntament. Desconec si hi ha
hagut cap altre incidència més. En tot cas, una vegada tinguem més informació al respecte li comentaré si
és així. Sí, sí, té la paraula.”

Sr. Tomàs: “Gràcies, senyor alcalde. Bé, doncs, agrair-li la resposta que m'ha donat i dir-li que al final les
coses poden ser molt fàcils només es tracta de contestar. Moltes gràcies.”

Sr. Alcalde: “Moltes gràcies, senyor Tomàs.”

7. INTERVENCIÓ DE LA SRA. MÒNICA RIPOLL CASTELLÓ

Sra. Ripoll:  “Gràcies, alcalde, regidores i regidors. Inicio la meua intervenció per demanar les preguntes
pendents de contestar del passat ple ordinari del dia 8 de gener referent al contracte del Punt Lila a les
Festes del Renaixement i Festes de la Cinta de 2023 a AvantEbre, presidida per un membre de la seva
llista electoral, Movem - PSC, amb un sobrecost de 2.000 euros. Li torno a preguntar, senyor Jordan, com
pot  ser  que el  dia 18 d'octubre rebem l'expedient  de contractació i  no  consta un informe tècnic  que
consideren vostès determinant per a l'adjudicació del contracte, i  apareix mesos després? Com és que
aquest informe, que no constava prèviament a l'expedient, no té data i està signat a mà i no digitalment
com la resta de documents? I tercera pregunta, com és que en aquest informe es justifica l'adjudicació del
contracte  perquè  els  tècnics  a  contractar  tenen  un  curs  del  Departament  d'Igualtat  que  no  exigia  el
contracte ni es va requerir en cap moment a les altres tres tècniques?”
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Sr. Alcalde: “Sí, senyora Ripoll, és cert que abans no li hem contestat. Té la paraula la senyora Lleixà per
donar-li resposta sobre estès qüestions.”

Sra. Lleixà: “Bé, respecte a este tema referent als Punts Lila, sap què passa? Que este tema comença a
cansar, perquè fins ara no li he dit el que penso, però si jo com a regidora hagués iniciat l'expedient, sens
dubte que no hagués demanat cap pressupost alternatiu per fer un contracte menor, perquè, de fet, quan
jo em vaig incorporar no ho vaig fer, en vaig demanar un únic, i menys, i menys a tres persones físiques
diferents. Tres persones físiques que, en definitiva, cadascuna tenien i s'havia iniciat un expedient diferent
i que, per tant, s'hagués hagut d'escollir a una de les tres, perquè per fer un mateix servei no s'haguessin
pogut… Deixi'm acabar de parlar. No, no s'hauria pogut fer d'una altra manera. No s'entén com ho pretenia
fer,  contractar  tres  persones  físiques  per  separat  per  un  mateix  objecte?  Perquè  va  demanar  tres
pressupostos,  i  va iniciar  tres  expedients  diferents.  Expedients  que no tornarem a entrar  perquè,  per
paraula dels tècnics, es va dir que s'aturessin pel canvi de govern imminent. Però bé, no hi tornarem a
entrar perquè vostè ho nega, i ho deixarem estar. Llavors, això no s'entén, com ho pretenia fer? Escollir  a
les tres o fer tres contractes menors per separat, perquè és el mateix que si per contractar una orquestra
contractem a cada músic per separat. Això no s'aguanta de cap manera. Quina garantia li donava això? On
a més es volia cobrir  l'expedient  de tenir  un Punt  Lila sense complir  amb els criteris  dels estàndards
recomanats? No s'entén que tenint una empresa amb experiència a Tortosa, que és l'única que en aquell
moment, reitero, l'única que es dedicava a fer Punts Lila a totes les Terres de l'Ebre i fora de les Terres de
l'Ebre, mai fins ara se li hagués demanat pressupost. O és que ho fem per unes altres raons? Perquè si
anem a parlar, anem a parlar clar. Potser és que es primen altres qüestions, i jo no hi vull entrar, perquè
este no és el meu estil, i no és l'estil de l'actual govern, i per això el que vaig fer era demanar un nou
pressupost  a  la  Cooperativa  AvantEbre.  Clar  que  sí,  perquè  l'important  és  garantir  l'atenció  amb uns
criteris, uns estàndards i garantir la funció i utilitat dels Punts Lila Irisat, i no només fer-ho per postureig,
que  sembla  que  és  el  que  es  volia,  cobrir  l'expedient  i/o  exigència  de  l'administració.  Ho  fem  per
convenciment  i  garantint  una proposta  solvent  que complís  amb uns estàndards recomanats,  sí,  uns
estàndards recomanats pel Departament d'Igualtat i Feminismes al Llibre Blanc d'Erradicació de Violències
Masclistes per gestionar punts lila irisats. I en aquests moments li torno a recordar que només hi havia una
única empresa que ho estigués fent. Per tant, menys lliçons per este tema, és que no sé què és el que
pretén ni el que vol preguntar, però bé, podem continuar, ho podem eternitzar.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Lleixà. Té la paraula la senyora Ripoll.”

Sra. Ripoll: “Miri, senyora Lleixà, jo l'únic que li dic és que vostè no va continuar el que jo havia fet. A mi no
m'importa el que va continuar. Vostè va iniciar un procés, un expedient de contractació, i allí va posar dues
propostes, la meua i la que vostè feia.  Quan fa un contracte menor, només cal que en posi una, però vostè
reflecteix la proposta número u amb les tres tècniques. No perdoni, ho tinc aquí, si ho revisa, perfecte! Hi
posa proposta número 1: 3 tècniques; Proposta número 2: la seua tècnica d’AvantEbre. I li recordo que el
2022, quan era la  regidora, la senyora Dolors Bel, es va fer un contracte a dues persones, és a dir, dos
contractes per separat per a tindre el Punt Lila. O sigui, és tan legal fer tres contractes individuals a tres
persones que un a una cooperativa, perquè el que vostè exigeix el contracte no posa en cap moment que
tingui tot això que m'està dient dels seus cursos i les seues recomanacions d'estàndards. Si ho especifica…
A més, li he de dir una cosa, és 2.000 euros més car i al final hem de donar comptes, perquè això significa
que els diners de l'Ajuntament, que al final són de la butxaca dels tortosins i tortosines s'han llançat perquè
s'ha fet un tracte de favor a conseqüència de dues propostes que vostè ha considerat que dos mil euros
més  cara  sense  cap  criteri  que  ho  justifique,  perquè  no  està  reflectit  a  l'expedient,  ni  ha  fet  cap
requeriment a les altres tres persones i dona un tracte de favor. O sigui, parlarem el que vulgui, però el que
no és correcte no és correcte, perdoni.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Ripoll. Té la paraula senyora Lleixà.”

Sra. Lleixà: “Per començar, les propostes, i ho sap perfectament, perquè aquí porto els expedients. No ho
he fet jo, ho fa una persona tècnica i ja està bé de parlar de persones tècniques quan no estan davant.
D'acord? Per tant, jo seré responsable, val?, del que seré, però no fiquen més la feina de les tècniques que
mereixen tot el respecte i no estan aquí per defensar-se. No, no crec que siga adequat dir que s'han llençat
diners,  perquè evidentment fer un Punt Lila amb totes les garanties mai és llençar els diners,  és una
inversió i és el que toca fer per responsabilitat i no compare tres persones físiques que no hi entrarem, que
no hi entraré, perquè desconec com treballen o com podrien treballar, val?, però en està cooperativa hi
havien cinc persones, es garantia una sèrie de coses. No digui que no, perquè no ho sap, i si no es pot
remetre, es pot remetre a l'informe d'evolutiu, que també el té. Hi havia cinc persones enfront de tres. Les
Festes de la Cinta i les Festes del Renaixement són unes festes prou importants amb prou afluència de
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públic, i vaig fer, evidentment el que considerava, no el que jo vaig voler, amb criteri, Senyora Ripoll, ja n'hi
ha prou!”

Sr. Alcalde: “Té la paraula, senyora Ripoll.”

Sra. Ripoll: “Vostè em pot dir que n'hi ha prou, però la paraula la tinc jo, perquè el senyor alcalde me l'ha
donat  i  tinc dret a  replicar-li  i  li  parlaré les vegades que calgui per  dir-li  que si  vostè al  contracte no
especifica com a criteri el que després exigeix, no pot, no pot adjudicar amb un preu més car. És que estem
parlant diàlegs diferents. No sé si sap com va la llei de contractació. Tenim dues propostes i vostè no
especifica res al que demana. Per tant, després no puntuï per damunt de l'altre, perquè són un 50% més
car respecte l'altre proposta, perdoni, són 2.000 euros, perdoni, de 6.200 a 4.000, quan van? Un 54% més
car. Ah sí?, compti-ho! Doncs bé, compti-ho vostè, a veure si…”

Sr. Alcalde: “Té la paraula la senyora Lleixà per acabar ja el debat.”

Sra. Lleixà:  “Anem a veure. Faci els números que faci, però no li surten els números. Això ho tinc clar.
Llavors, el que  sí que tinc clar és que, a part, quan vostè està parlant d'estès tres persones físiques, no es
poden ajuntar. No es pot fer això. El contracte se’l sabrà molt bé, però jo també m’he assessorat, m’he
assessorat. I això, així, no es podia fer. Probablement, quan això hagués arribat, si és que hagués arribat a
la taula, no s’hagués pogut continuar està contractació. I, a més a més, ja li dic, jo, la meua proposta la
tenia molt clara: una empresa acreditada i que complia els estàndards que estan publicats i que em dona
totes les garanties que és un Punt Lila, no una carpa informativa. I ja està, i ja està. No hi ha més i de
tracte de favor, cap més. I ni un, ni mig...”

Sr.  Alcalde:  “Entenc que ja s'han fet dos minuts cadascú, les dues rèpliques i,  per  tant,  el  Reglament
Orgànic  Municipal  ho deixa ben clar.  S'ha d'acabar aquí  el  debat,  senyora Ripoll,  perquè continuarien
eternament  i,  per  tant,  ja  s'han  fet  els  dos  minuts,  i  el  minut  de  rèplica  per  a  cadascuna  de  les
intervencions.”

Sra. Ripoll: “Tinc una altra pregunta, que no té a veure amb aquesta . I al pròxim ple, si no ha quedat prou
clar i no em dona la paraula, doncs ho tornaré a portar, i si ho considerem, ho tornarem a debatre, perquè
això no està clar. Bé, doncs continuo la pregunta…”

Sr. Alcalde: “Perfecte, té la paraula per a la pregunta següent.“

Sra. Ripoll:  “Val. Doncs per tercera vegada tornem a preguntar pels expedients de contractació del Punt
Lila. Fa tres mesos que portem al plenari a l'Ajuntament i que de moment no hem trobat resposta directa
que així ho justifiqui. Li prego, senyor Jordan, que ens respongui les preguntes que li plantegem. El passat
28 de novembre vam demanar per instància diferents expedients de contractació del BSO 013 al BSO 019,
ambdós inclosos. Com és habitual, vam rebre la documentació fora de termini el dia 8 de gener. Hi havia
dos expedients que no hi eren, el BSO 014 i el BSO 015, i ho intentaven justificar dient que eren uns
expedients que no s'havien tramitat. Vam tornar a reclamar estòs expedients via instància, i el dia 17 de
gener jo mateixa, a l'última comissió informativa d'Atenció a les Persones, li vaig demanar personalment a
la senyora Lleixà, i els vam rebre el dia 30 de gener. Revisant-los vam comprovar algunes irregularitats
més. Als expedients que van intentar amagar, el BSO 014 i BSO 015, hi consten dos informes signats per
mi mateixa el 13 de juny. Són dos dels tres expedients que vam iniciar per contractar les tres tècniques
independents per al Punt Lila durant les festes. Uns expedients que estaven només pendents d'adjudicar,
però que la senyora Lleixà, en comptes d'adjudicar el contracte previst, va fer iniciar un altre tràmit nou i va
adjudicar directament a la presidenta d’AvantEbre, membre de la seva llista electoral, com hem comentat
abans, amb un sobrecost de dos mil  euros. Una altra de les irregularitats és que sembla ser que s'ha
perdut  el  contracte  de la  tercera  tècnica  que jo  mateixa  havia  iniciat.  Suposem que hi  haurà  alguna
explicació, i que l'alcalde ens ho podrà aclarir. I també veiem que la data d'adjudicació del contracte del
Punt Lila a AvantEbre va ser el dia 21 de juliol, posterior a l'inici del servei, que va ser el 20 de juliol. Per tot
el que s'ha exposat, senyor Jordan, li preguntem per què l'expedient signat per la senyora Lleixà BSO 012
és anterior als que vaig signar jo mateixa abans de deixar el  govern? I,  donat que es va adjudicar el
contracte del Punt Lila posteriorment a la seva execució qui, com i per què va autoritzar l'inici del servei
sense contracte? Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Senyora Ripoll, té la paraula també la senyora Lleixà, que intentarà donar resposta a totes les
qüestions tan tècniques i concretes.”
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Sra. Lleixà: “A veure, si ens posem en les dates de signatura del document, en este segon procés iniciat a
l'expedient estan tots els documents signats previ al 20 de juliol, que era la primera nit de la festa, encara
que és veritat que el decret d'adjudicació està signat el 21. Per tant, el mateix dia no, l'endemà d'iniciar el
Punt Lila. Li dono la raó, i evidentment no puc dir altra cosa, però també li puc dir, perquè ho he revisat,
que això a l'anterior mandat també passava. No diré que sigui correcte, però d'acord, en això admeto que
és així, però com ha preguntat tant, jo també he revisat tot el que vostè va signar i estòs expedients dels
quals està parlant, que, per cert, els porto aquí, i no entenc com signa en data 13 de juny, si mos fiquem a
ser tan excepcionals, el model d'informe de compliment de requisits de contracte menor, on afirma que no
hi  ha  fraccionament  de  contracte,  quan  la  memòria  justificativa  del  contracte  de  servei,  la  sol·licitud
d'oferta i el model d'informe de proposta d'adjudicació estan signats per la tècnica el 23 de juny. Per tant,
posteriorment. Si no ho tenia com ho va poder signar? És així, els porto aquí i els pot revisar. O és que no
ho va revisar? Llavors si mos posem a ser exquisits, ho serem en tot, eh? No es preocupe. Per tant, ja m’ho
dirà.  I  tan exquisits  que mos posem a ser,  també li  diré que el  Pla d'Igualtat  estava caducat des del
desembre del 2021, desembre del 2021. D'acord? Per tant, li torno a dir, menys lliçons. I una altra cosa, ja
que parla d'este famós expedient, ho dic de memòria, crec que és el 012, este expedient, quan vostès ho
van preguntar, jo mateixa vaig preguntar aquí per què no estava. I jo no sé si és un procediment habitual o
no, em sap greu, ho torno a repetir, perquè és parlar dels professionals tècnics que per a mi mereixen tot el
respecte, i em van dir que, com ja s'havia decidit que estòs expedients no tiraven endavant, este mateix
número li van adjudicar al contracte d’AvantEbre, perquè, si s'hi fixa, té el 012, que era el que inicialment
tenia l'altre. Jo me'n fio del que em diuen els tècnics i vostè dirà que no, però és la realitat i aquí ho voldria
deixar. I tornant a insistir que no parle de sobrecost, perquè per a mi tenir un Punt Lila com toca no és un
sobrecost, sinó que és una inversió  i creure en les polítiques públiques, que és el que toca fer.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Lleixà. Té la paraula la senyora Ripoll.”

Sra. Ripoll:  “Mire, senyora Lleixà, vostè constantment està traient a damunt de la taula el tema de les
tècniques. Jo respecto les tècniques i més del departament que vostè em comenta, perquè les conec
personalment i sé de la seua professionalitat. Però vostè busca excuses barates fixant-se en elles per aquí
donar arguments que no van a cap lloc. M'entén? Això així no funciona. Vostè és responsable del que vostè
signa, les tècniques deixi-les  a part, i les està ficant tota l’estona aquí al debat, quan jo li estic imputant a
vostè el problema i la responsabilitat, a elles no les estic nomenant per a res. Tot el meu respecte, tota la
meua admiració, i tota la seua professionalitat la tinc molt clara. Per tant, això ja no vull tornar-ho a sentir
perquè cada vegada s'excusa en històries d'estès per a vostè contradir-me. I aquí estic dient moltes coses,
però el que estic preguntant, com sempre, vostè no ho acaba responent se’n va sempre per la tangent amb
les tècniques i amb històries que no van ni venen. Per tant, el del 50% és veritat, perquè sinó no li diria, i
els números són els números. Que vostè em digué que la seua és millor, m'ho haurà de demostrar perquè
aquelles tres tècniques que jo vaig contractar són tan professionals, i tan aptes, i tan capacitades com la
que vostè presenta. Per tant, això ja n'hi ha prou d'este tema perquè no es justifiquen ni s'aprova per cap
manera el que vostè vol. Perdoni,  i pel pla d'igualtat que vostè en feia referència, li voldria dir que se
n'informi bé, perquè la regidora del tema d'Igualtat no vaig ser jo a l'anterior mandat. Quina casualitat! Va
ser la senyora Dolors Bel, que està… vostè aquí la té present i està al govern. El va deixar iniciat. Jo hi vaig
estar des que van trencar el pacte de govern fins al mes de juny, i uns mesos abans, però el gros del
mandat no vaig ser la regidora d'Igualtat. Perdoni, vostè sap quant costa fer un pla d'igualtat? No es fa en
sis mesos ni en tres mesos, perquè sinó vostè que està aquí des del mes de juny ja l’hagués pogut acabar.
Vostè,  quants  mesos  fa  que  està  aquí  al  govern?  És  el  seu  pla  d'igualtat,  no  és  el  meu,  és  el  de
l'Ajuntament, ni és el de la senyora Dolors Bel. S'ha treballat i s'estan fent les conclusions. I quan jo vaig
acabar el meu mandat no el tenia a punt. Però és que vostè ha passat set mesos i tampoc l'ha fet. Per tant,
menys, menys inputs cap a mi, perquè no és la meva responsabilitat, m'entén?”

Sr. Alcalde: “Hauria d'anar acabant.”

Sra. Ripoll: “Així mateix li ho dic.”

Sr. Alcalde: “Té la paraula de la senyora Lleixà.”

Sra. Lleixà: “Bé, quasi, quasi que no sé per on començar. Vostè m'ha preguntat per un número d'expedient
que com es pot imaginar, no el dono jo ni tampoc el donava vostè quan era regidora. Per tant, ja n'hi ha
prou. Val? Si em pregunta per una qüestió tècnica, li  hauré de respondre al respecte. Respecte al Pla
d'Igualtat, el Pla d'Igualtat no estava contractat. Val? Estava iniciat un expedient que només hi havia, o és
el que hem sabut trobar, dos pressupostos i no hi havia res més. No hi havia res més. I com vostè diu, el
Pla d'Igualtat és de l'Ajuntament, igual que els projectes i tot. Per tant, ara sí que ja està encarregat, però
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no hi estava encarregat i, per tant, fins aquí. No ho féssim més llarg perquè és que no sé què pretén i, per
tant, jo és que si em pregunta per qüestions tècniques ja li he dit, li hauré de respondre. I evidentment la
responsable ara soc jo i ho tinc molt clar, i per això ara vam posar un Pla d'Igualtat amb garanties, i punt, i
ho  vaig  decidir  jo.  Evidentment  que  ho  vaig  decidir  jo,  per  això,  que  si  jo  ho  hagués  fet,  els  tres
pressupostos que vostè tenia damunt la taula,  ja no els hauria demanat. Ja està, i som diferents. Clar que
sí. A la vista està.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Lleixà. Té l'última paraula la senyora Ripoll.”

Sra. Ripoll: “Gràcies, perquè tinc una altra pregunta. Ja no entraré més en este joc, perquè…ja s’ha parlat
prou del tema.”

Sr. Alcalde: “Agrairia que mos diguessin al principi quantes preguntes tenen els regidors o regidores. Per
tant, li dono la paraula, és la tercera o en té una quarta?”

Sra. Ripoll: “És la segona i acabo, i l'anterior era la de la triple, o sigui, n'hi portava només dos.”

Sr. Alcalde: “Dos més u, tres.”

Sra. Ripoll: “Dues, més la que portava pendent.”

Sr.  Alcalde:  “Tres. Gràcies.  Moltes gràcies i  té la paraula per  a la tercera, o dos més u, tres. Gràcies,
senyora Ripoll.”

Sra.  Ripoll:  “Gràcies!  Com  és  evident  en  els  darrers  plens,  els  expedients  de  contractació  d'igualtat
presenten irregularitats importants i continuem demanant-li explicacions al senyor Jordan al respecte. Ara
em voldria centrar en els expedients BSO 018 i BSO 019 de contracte del concert i sonorització del Dia de
l'Orgull LGTBI Plus. Els actes organitzats per l'Ajuntament de Tortosa, i aquí voldria deixar clar que vam ser
l'anterior govern que ho vam planificar només a falta de signar els contractes, es van fer el dimecres 28 de
juny amb una conferència i lectura del manifest i  el dia 30 de juny, divendres següent amb el concert
Damas de España, entre altres activitats. La proposta d'adjudicació dels dos expedients de contractació
per al concert Damas de España i sonorització són en data 20 i 21 de juny respectivament, però no es van
adjudicar  fins  al  dia  6  de  juliol,  una  setmana  després  del  concert,  mitjançant  decrets  2444/2023 i
2445/2023 de la senyora Lleixà. Ens pot indicar per què no es va adjudicar els contractes els dies 22, 23,
26,  27,  28 o  29 de juny i  es  va esperar  fins  al  dia 6 de juliol,  una setmana després  d'haver-se  fet
l'actuació? Gràcies.”

Sr. Alcalde: “Senyora Ripoll, està informació com sap o com es deu imaginar, és molt tècnica i, per tant, la
recepcionem, la mirarem i ja li contestarem. Entenc que, per tant, ja ha acabat, per avui les preguntes. El
senyor Sorolla, quantes preguntes té? Té una pregunta, senyor Sorolla?”

8. INTERVENCIÓ DEL SR. JORDI SOROLLA DURÁN

Sr. Sorolla: “Sí, gràcies. És una pregunta que també s'hagués hagut de respondre, però es veu que encara
no. Gràcies, alcalde, regidores, regidors. El passat mes de maig, en el marc de la Nit dels Museus, vam
obrir la nova sala del Museu. Una sala projectada pel nostre govern per fer un homenatge als artistes
locals Francesc Gimeno, Antoni Casanova Estorach i Agustí Querol. Des de llavors no s'ha inaugurat l'obra
quan sabem que està tot certificat per l'arquitecte des del passat estiu. Li hem preguntat en comissió i al
ple,  i  altres  vegades,  quan  la  inauguraran  perquè  sembla  que  ho  vulguin  retardar  per  allunyar-lo  de
l'anterior govern. O potser ho faran com la inauguració del Muralla del Rastre. Així que avui li tornem a
preguntar, alcalde, quan tenen previst obrir la nova sala del Museu?”

Sr. Alcalde: “Senyor Sorolla, la Muralla del Rastre, que ja ho hem dit algunes vegades, que sàpiguen que si
es va inaugurar va ser a petició del Departament de Cultura de la Conselleria i de qui va pagar les obres, en
este cas de la Fundació La Caixa, i que estaven molt molestos perquè per part de l'Ajuntament no se'ls
havia convidat de manera oficial quan vostès o el seu partit les van inaugurar abans de les eleccions de
pressa i corrents. Li ho dic perquè si no ho sap, l'informo. I amb relació al tema de la sala del Museu, el
problema, ho hem dit ja més d'una vegada, és que les condicions per inaugurar-se la sala no es donen
encara en estòs moments, perquè el problema està en el fet que algunes de les obres que mos han de
servir de museus d'àmbit nacional demanen uns requisits, i un dels requisits és la humitat de la sala, i la
humitat de la sala que està realitzada amb totes estès obres que vostè comenta no és l'adequada i, per
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tant, fins que no es resolgui la humitat de la sala no es podrà inaugurar. No té absolutament res a veure en
allargar o no la inauguració amb relació als anys anteriors. Té la paraula, senyor Sorolla.”

Sr. Sorolla: “Gràcies. De totes maneres, tinc entès que la climatització d'aquesta sala ja estava totalment
preparada. Per tant, no entenc este retard.”

Sr. Alcalde: “Sí, ha acabat?”

Sr. Sorolla:  “Bé, m’agradaria que em contestés una mica més. Sabem des del mes de setembre que la
climatització de sala ja estava preparada.”

Sr. Alcalde:  “Li torno a dir que una cosa és la climatització -això no li he dit, li dic ara-,  una cosa és la
climatització i l'altra és la humitat que es requerix per part d'alguns dels museus d'àmbit nacional que han
de fer està cessió i les condicions d'humitat no són les idònies i, per tant, fins que des d'un punt de vista
tècnic no es resolguin les qüestions d'humitat, no es poden fer les peticions de portar estès obres d'art a la
nostra ciutat. Més enllà d'això, també hi ha altres qüestions, com és el tema de la seguretat, perquè hi ha
d'haver una contractació de seguretat per a que aquestes obres d'art estiguen vigilades en el moment en
què estiguin obertes. Però el principal problema recau en la humitat de la sala, que no compleix i, per tant,
estem treballant des del punt de vista tècnic per a fer-ho possible. I  quan estigui resolt el tema de la
humitat és quan es podrà inaugurar està sala.”

Sr. Sorolla: “Per tant, no sabem encara en quant de temps disposarem d’esta deshumidificació.”

Sr. Alcalde:  “I li estic dient que serà en funció de la resolució tècnica del problema de la humitat, que a
hores  d'ara  no  està  encara  resolt  i,  per  tant,  quan  estigui  resolt  farem tot  el  que sigui  possible  per
inaugurar-la tan prompte com es pugui. Però el principal problema és una qüestió de protecció de les obres
d'art. Moltes gràcies, senyor Sorolla. Té la paraula la senyora Roigé. Quantes preguntes, en este cas?”

9. INTERVENCIÓ DE LA SRA. MERITXELL ROIGÉ PEDROLA

Sra. Roigé: “Jo en tinc una i dues puntualitzacions abans de començar.”

Sr. Alcalde: “Molt bé, doncs té la paraula.”

Sra. Roigé:  “En tot cas, el ROM no ens marca, com sap, cap limitació respecte al nombre de preguntes,
com ja sap perfectament. En primer lloc, dir-li a la senyora Lleixà que tots aquells contractes que es van fer
per  part  del  nostre  govern,  ho  dic  per  al·lusions,  van  ser  absolutament  legals  i,  per  tant,  pot  revisar
absolutament tot el que cregui convenient, cosa que tenim els nostres dubtes, com sap, i bastant extensos,
respecte al que ha portat a terme vostè. I pel que fa a l'obra del Museu, dir-li també que el projecte ja
contenia i comportava ja, el projecte de l'arquitecte, el que és aquesta modificació i jo mateixa vaig signar
tots els contractes de cessió amb les obres pertinents per tal de poder arribar aquí. Per tant, no s'entén
que quasi un any després, perquè estem a punt, encara no s'hagi finalitzat i no es porti a terme, tenint en
compte que, com deia el  company regidor,  des de l'estiu està certificada tota l'obra. Passo a fer  li  la
pregunta. El passat ple de pressupostos mos va deixar molts titulars i estem convençuts que durant el llarg
d'este mandat en parlarem molt d'aquell ple de pressupostos.

Però jo avui li voldria preguntar per un dels anuncis que ens va fer la CUP, el portaveu Sergi Arnau, i que no
en teníem constància. Ho vam preguntar al mateix ple, però com és habitual, no se'ns va respondre, a això
i a moltes de les coses que vaig interpel·lar a vostè i a la regidora. I la qüestió en este cas és sobre l'anunci
que va fer la CUP dient que enguany l'Ajuntament finalitzaria els convenis i  relacions amb les entitats
d'àmbit social que depenen de l'Església. Això ho va dir després de celebrar que el seu govern hagi retirat
la subvenció al  Bisbat,  que es donava des de l'Ajuntament per  a obres de la Catedral,  una cosa que
evidentment no compartim. Entenem que l'Ajuntament ha de participar en les obres de la Catedral, si no ho
fa l'Ajuntament de Tortosa, qui ho farà? I si de veritat apostem pel patrimoni, és el que pertocaria, cosa que
veiem que no passa. La pregunta, per tant, senyor Jordan, és si és cert, com va dir la CUP, que el seu
govern té previst finalitzar la col·laboració publicoprivada amb les entitats vinculades a l'Església?

Estem parlant amb Càritas, que gestiona l'entrega d'aliments juntament amb Creu Roja. També el Tiquet
Fresc i el menjador social, i la Fundació de la Casa d'Acollida, que gestiona la Casa d'Acollida situada al
monestir de la Puríssima. I vull afegir, a la vegada, que hem de donar les gràcies a estès entitats per la
bona  feina  que  fan,  perquè  són  elles  a  través  del  seu  voluntariat,  que  estan  portant  a  terme  unes
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actuacions que realment cal donar les gràcies perquè realment han fet molt bona feina a partir d'esta
col·laboració publicoprivada que vam engegar el nostre govern.”

Sr. Alcalde: “Gràcies, senyora Roigé. Doncs el que preveu el govern és el que es va aprovar al pressupost, i
al pressupost, clarament, hi ha totes les partides corresponents a la Casa d'Acollida i a Càritas,  en este
cas, per a tots estòs projectes que vostè diu i, per tant, es mantindran estès aportacions, que és el que
vam aprovar l'últim dia. Sí que és cert que hi ha un debat, que no sé si vostè coneix, que depèn de la Unió
Europea, i  és que el que està dient la Unió Europea és que el tema relacionat en el repartiment dels
aliments s'ha de començar a transformar per a convertir-ho en targetes moneder. El govern de la Unió
Europea això ho està traslladant als diferents estats. L'Estat espanyol, a nivell  de premsa,  ha vist que
també ho traslladarà a les diferents comunitats autònomes. I els diferents ajuntaments estem esperant de
veure com s'acaba transformant este sistema, que actualment és cert que donen estès entitats, algunes
vinculades  amb l'Església  i  altres  no,  però  que la  idea que  mos està  arribant  de  les  administracions
superiors és este canvi de paradigma en el sentit que s'utilitzin les targetes moneder.

Per tant, a partir d'aquí, en funció de tot allò que vagi passant a nivell més general, s'actuarà d'una manera
o l'altra,  evidentment,  en funció del  que mos  marquen,  en este  cas,  no?,  des de les  administracions
superiors. Té la paraula.”

Sra. Roigé: “Moltes gràcies. Entenc que este canvi de sistema no té perquè afectar en cap cas que pugui
portar-se a terme està targeta moneder a partir de fer-ho amb les mateixes entitats, absolutament gens. I
en tot cas, s'hauria de treure a concurs, als quals també es podrien presentar i, per tant, no afecta el fet de
poder seguir col·laborant amb les tres entitats com dic Càritas i, en este cas, la Casa d'Acollida. Però en tot
cas, celebro que ens digui avui que no té previst fer-ho d'acord amb el que marca el pressupost i, per tant,
entenc que, senyor Arnau, el fet que vostè va afirmar no ho és absolutament gens. Avui hem vist que fins i
tot diu coses que després el mateix govern diu que no són certes. Jo entendria que el seu posicionament,
aquell xec en blanc que li vaig dir al principi, cada dia és molt més evident. Perquè, a més a més, allò que
diu vostè que ha aconseguit o el compromís que té després el mateix govern ens va dient que no és cert i
que no és així, que el pressupost mantindrà aquesta col·laboració amb les entitats que depenen del Bisbat.
En tot cas,  celebrem que continuem amb aquestes entitats,  lamentem que hagin tret la  subvenció al
Bisbat, però entenem que el que cal és continuar amb aquesta col·laboració que ha estat un èxit.”

Sr. Alcalde: “Sí, em demana la paraula al senyor Arnau. Entenc que per al·lusions.”

Sr.  Arnau:  “Sí,  jo  li  agrairia… Gràcies,  senyor  alcalde.  Jo  li  agrairia,  senyora Roigé,  que si  ha  de citar
afirmacions meues les faci tal com s'han portat a terme i no s'invente les paraules. L'acord al qual hem
arribat amb lo govern municipal i que esperem que es mantingui, i si no, temps al temps, vull dir, ja s'anirà
veient com es desenvolupen estòs acords,  és que s'estudiarà la reformulació dels serveis de l'atenció
social  des  d'una  vessant  no  assistencialista  i  no  exclusivament  vinculada  a  l'Església,  en  entitats  de
l'Església  com  la  gestionaven  vostès  a  través  d'este  tipus  de  concessions  a  entitats  religioses
exclusivament. Llavors, del que jo vaig dir que és la reformulació dels serveis socials des d'este vessant no
assistencialista i  no exclusivament  vinculada a l'Església,  al  que ha dit  vostè  crec que estem bastant
allunyats, i tant de bo fos així. No, no li nego que la nostra organització política li agradaria, però l'acord al
qual hem arribat amb el govern municipal és este.”

Sr. Alcalde:  “Gràcies, senyor Arnau, Té la paraula la senyora Roigé.”

Sra. Roigé: “Gràcies, alcalde. Senyor Arnau, el que va dir vostè textualment va ser que tenia el compromís
del govern de reformular la gestió dels serveis socials perquè no quedi vinculada a l'Església, a entitats de
l'Església.  Per  tant,  és exactament  això que acaba de negar el  senyor  Jordan,  perquè ens diu  que la
voluntat és continuar-ho portant a terme. Per tant, vostè diu una cosa, però el govern en diu una altra de
molt  diferent  i,  per  tant,  lamento  que continuï  insistint  en això,  perquè  en tot  cas espero  que no es
produeixi, per part nostra, espero que no es produeixi. És un èxit els convenis amb Càritas, és un èxit el
conveni amb la Casa d'Acollida, i jo el que voldria saber si vostè considera que este és el compromís que té
amb el govern. I això li pregunto al senyor Jordan, com ho faran per tal de no poder portar a terme està
gestió a través d'aquestes entitats i,  per tant, com gestionaran la Casa d'Acollida, on posaran la Casa
d'Acollida i també com gestionaran tot el que és el Tiquet Fresc o l'entrega d'aliments que està portant a
terme Càritas?”

Sr. Alcalde: “Sí, senyora Roigé, ja li he contestat abans. Crec que el senyor Arnau ha dit unes qüestions i
uns matisos que vostè no els vol veure o no els té en compte. Però, en tot cas, més enllà del debat que
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poguéssem fer, aquí a l'Ajuntament de Tortosa, hi ha un debat que està a la Unió Europea, què té a veure
amb estès targetes moneder de canviar el sistema del repartiment dels aliments en lloc de repartir els
aliments, fer-ho directament amb targetes moneder, i que estem a instàncies del govern de la Generalitat o
del govern de l'Estat, perquè a hores d'ara tota la informació que tenim encara no és detallada, i, a partir
d'aquí, s'actuarà en conseqüència d'allò que se mos demana per part de les diferents administracions. Sí,
l'últim minut.”

Sra. Roigé:  “Moltes gràcies.  Més enllà  de com es reformuli  per  part  de la  Unió Europea pel  que fa a
l'entrega d'aliments, que pot arribar a passar, en tot cas, hi ha altres coses. Estem parlant del menjador
social i estem parlant de la Casa d'Acollida. Suposo que potser el senyor Arnau es referia a això. Per tant, el
que li pregunto és què faran en aquest cas?”

Sr. Alcalde:  “Ja li  he dit, senyora Roigé, que hi haurà una reformulació en aquells termes que se mos
indiqui  de  part  de  la  Unió  Europea  i  dels  diferents  governs  supramunicipals.  I  la  resta  dels  serveis
analitzarem, i de moment el que consta al pressupost és el que vostè perfectament va veure i que, per
cert, vostè va votar-hi en contra, que és per a Càritas i per a les diferents entitats que en estòs moments
estan treballant i estan col·laborant a la nostra ciutat. I això és compatible amb els matisos que ha dit el
senyor Arnau. Entenc que no hi ha cap pregunta més.”

*-*-*

I sense cap més assumpte per tractar, el senyor president aixeca la sessió a les dinou hores i  trenta-un
minuts, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta.

El secretari accidental Vist i plau
sgMGE L’alcalde

sgJJF
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